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Elektromos autóbuszokkal utazhatunk a Turulhoz
• Újra megnyílnak az óvodák
   karanténban is dolgoztak a pedagógusok
• Módosul a helyi járatok menetrendje
• Agora programtervek nyárra
• Pótolja a szolgáltató az elmaradt lomtalanítást

• Okosan futni
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A kisboltok környezetében gyakori az alkoholfogyasztás, erről több lakossági bejelentés is érkezik.
Ellenőrzik az üzleteket. 
Az Által-ér völgyi kerékpárút folytatására évek óta várnak a kerekezők.
Most az Erőmű-tó déli oldalán épül meg egy szakasz.
Bemutatkozik Tatabánya két új aljegyzője.
dr. Baudentisztl Péter és Szennay István. 
Készülnek a nyári napközi táborra. 
Szigorú szabályok mellet nyit a strand június 13-án. 
Módosul a helyi autóbusz menetrend. 
Június második felében érkeznek az elektromos buszok.
Szolidaritás a válságban.
Maszkokat varrtak, felújítottak, most újra gyerekekkel foglalkoznak az óvónők.
120 éves a Szent Borbála kórház.
Történelmi visszatekintés 1. rész.
Az autizmussal elő családok számára a karantén még nagyobb kihívás. 
Új klubokkal gazdagodhat a jubiláló alapítvány.
Az előadók és programszervezők már a nyári, őszi programokra készülnek.
Az Orfeusz Társulat a Bányásznapon játszana. 
Fiatal tatabányaiak arról, hogy miért jó gyereknek lenni.
Rajzpályázat, programok nélküli gyermeknap.
Sportolás otthon, közösségben és a szabadban. 
Hiányzott a mozgás a karanténban.
A legjobb megyei filmek listáját készítik filmes, kulturális szakemberek.
Válogatás a Jó szerencsét Tatabánya! youtube csatorna kínálatából.
QR kód segítségével is elérhetők a kisfilmek.
Pótolja a szolgáltató a tavasszal elmaradt lomtalanítást.
Időpontok, helyszínek, tudnivalók.
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Márciusban egyik napról a 
másikra olyan helyzet elé 
állított bennünket az élet, 
amit korábban senki nem 
tudott volna elképzelni, így 
a folyton változó körülmé-
nyek rendkívüli megoldá-
sokat igényeltek. Szücsné 
Posztovics Ilona polgármes-
ter szerint a város lakos-
sága, az intézmények, a 
hivatalok, a vállalkozások 
együtt bizonyították be, 
hogy közösen minden sike-
rülhet.

"Nem lehet elégszer megkö-
szönni mindenkinek a segít-
séget, az együttműködést, 
a felajánlásokat, a többlet-
munkát, amivel Tatabánya 
gyorsan alkalmazkodott a 
pandémiás helyzet napon-
ta változó kihívásaihoz. Ma 
már látható, hogy az intéz-
ményeink sorra nyitnak, új-
raindulnak, a kormányzati 
intézkedések nyomán. Az 
önkormányzati fenntartá-
sú óvodákban, bölcsődék-
ben napról napra növekszik 
a gyermekek létszáma, így 
a szülők is visszatérhetnek 
a munkahelyükre. Június 
első munkanapján, kedden 
már a polgármesteri hiva-
tal személyesen is fogadja 
az ügyfeleket. A hivatal jár-
ványhelyzetben is megállta 
a helyét."
(A jegyzővel készült interjút a 23. 
oldalon található QR kód segítsé-
gével megnézhetik. szerk.)

Mi jelentette a legnagyobb 
kihívást a városvezetés, az 
intézmények számára a ve-
szélyhelyzetben?

A naponta, hetente válto-
zó kormányzati intézkedé-
sekhez való alkalmazkodás 
és az ezzel kapcsolatos in-
formációk eljuttatása az 
érintettekhez. A leglénye-
gesebb mozzanat az volt, 
amikor márciusban egy hét 
alatt felállítottunk egy disz-
pécserszolgálatot, kialakí-
tottuk az eljárásrendet és 
elindítottuk a hetven éven 

POLGÁRMESTERI INTERJÚ
2020. MÁJUS 22.

folytatás a következő oldalon…

felüli tatabányaiak ellátását. 
Az országban egyedülálló 
módon, díjtalanul biztosí-
tottunk az igénylő idősek 
számára egytál meleg ételt 
naponta. A házhoz szállítás-
ban a bezárt intézmények, 
óvodák, bölcsődék, művelő-
dési házak dolgozói, a hiva-
tal munkatársai kérés nélkül, 
szívesen vettek részt. Ahogy 
visszatérünk a normál műkö-
déshez, és az önkéntesek a 
saját munkájukhoz, valamint 
megszűnt a kijárási korláto-
zás, kivezetjük ezt az ellátási 
formát.

Milyen visszajelzések érkez-
tek az idősektől?
 
Csak jó tapasztalatokról 
számolhatok be. Sokan azt 
jelezték, hogy ha fizetőssé 

válna az ebéd, akkor is igé-
nyelnék, mert ízletes volt és 
elegendő. Az elmúlt héten 
tájékoztató levelet juttat-
tunk el 1500 idős tatabá-
nyaihoz az ebéddel együtt, 
amelyben jeleztük feléjük, 
hogy ugyan ez az ellátási 
forma megszűnik, de lehe-
tőségük van jövedelemtől 
függően szociális étkezés 
igénybevételére.

Az ellátórendszer által mű-
ködtetett helyszíneken szemé-
lyesen átvehetik a kétfogásos 
ételt. Korlátozott kapacitással 
a kiszállítást is kérhetik, de a 
közétkeztető több konyháján 
az önkormányzattól függet-
lenül is átvehető minden nap 
az ebéd, úgynevezett vendég 
étkezéssel - saját éthordóban, 
az otthonában elfogyasztva. 

Ezenkívül sok helyi vállalkozás is 
beindította a házhozszállítást és 
a napi menükínálatot, amikor 
nem fogadhatott vendégeket.

Az önkormányzati munkában 
van mit bepótolni?

 Sok feladat összetorlódott két 
hónap alatt. Mivel polgármes-
terként csak a szükséges és 
elégséges, valamint halasztha-
tatlan döntéseket hoztam meg, 
júniusban két közgyűlést java-
solok a képviselőknek. A hónap 
elején a rendkívüli közgyűlésen 
a költségvetés módosítása, a 
tavalyi zárszámadás, a régi au-
tóbusz állomás hasznosítása, a 
helyi autóbusz menetrend mó-
dosítása kerül napirendre a ter-
vek szerint. 

Az elmaradt munkák pótlása, a költségvetés módosítása a feladatok között

 "Más városokkal ellentétben én nem a közalkalmazottak, közfeladatot ellátók juttatásainak csökkentésében, 
hanem abban hiszek, ha a gigaberuházások esetében szerényebbek vagyunk."

16-17.

23.

Tíz magyarországi telepü-
lés, köztük Tatabánya is részt 
vesz a LIFE IP HungAiry című 
projektben, amelynek célja 
a levegőminőség védelme és 
javítása. Ezt többek között 
emissziós adatbázisok fejlesz-
tésével, átfogó szemléletfor-
máló tevékenységgel és egy 
országos szakértői, tanácsadói 
hálózat felállításával valósítja 
meg.

A projekt keretében Tatabánya 
is részt vesz egy ökomenedzser 
hálózat létrehozásában és mű-
ködtetésében. Tatabányán az 
ökomenedzseri feladatokat 
Nyírő Erzsébet fogja ellátni idén 
júniustól. Erzsébet részt vesz a 

települési mobilitási tervek és 
munkahelyi közlekedési tervek 
kidolgozásában, lakossági ta-
nácsadást nyújt az elérhető kör-
nyezet és levegőminőség javítá-
sát célzó pályázatokról, valamint 
érdeklődni lehet nála Tatabánya 
levegőminőségével kapcsolato-
san. 
Az önkormányzat közösségi ke-
rékpáros rendszert alakít ki, elő-
ször 3 állomással, később továb-
biakkal bővítik városi vagy egyéb 
pályázati forrásból. Jelenleg az 
állomások helyszínének kiválasz-
tása van folyamatban, előzete-
sen felmerült lehetőségek között 
van a tatabányai vasútállomás, a 
Millenniumi park, illetve a dózsa-
kerti Sétáló utca környéke. -VM-

ZÖLD SZEMLÉLETFORMÁLÁST
INDÍT TATABÁNYA

A projektben szerepel 2 db mérő 
és információs tábla telepítése 
a város forgalmas pontjain, a 
táblákon levegőminőséget mérő 
szenzorok fogják tájékoztatni 
a lakosságot a mért adatokról. 
Előzetes ütemezés szerint 2022-
ig fog megvalósulni a közbringa 
állomások és a szenzorok komp-
lett telepítése. 
A légszennyezés csökkentése ér-
dekében szemléletformáló akci-
ók indulnak, például a távfűtés, 
komposztálás támogatására és 

népszerűsítésére, a szilárd tü-
zelőanyag ellátás optimalizálá-
sára, illetve a belvárosi zöldte-
rületek fejlesztésére.
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A Polgármesteri Hivatal Ható-
sági Irodájának munkatársai 
az elmúlt hetekben a közterü-
let-felügyelőkkel összehangol-
tan ellenőrzéseket indítottak, 
jellemzően a hosszabb nyitva-
tartási idővel rendelkező „kis-
boltokban”. Az üzletek nyit-
vatartásának és forgalmazott 
termékkörének ellenőrzését 
végezték. 

„Nagy súlyú szabálytalanságot 
nem tapasztaltak a kollégák, né-
hány esetben a bejelentett és 
a ténylegesen kiírt nyitvatartási 

idő eltért egymástól. A keres-
kedő figyelmét minden esetben 
felhívtuk a szabálysértésekre 
vonatkozó jogszabályokra” – 
ezt Baudentiszl Péter aljegyző 
mondta el, aki az idén február 
óta a hatósági ügyekért felel a 
hivatalban. 
Az ellenőrök a bolt bejáratánál 
kiírt nyitvatartási időt is jegyző-
könyvbe vették, csakúgy, mint 
az árusított termékkört, a hely-
színi engedélyek, szakhatósági 
hozzájárulások meglétét. Az 
ellenőrzések során a jogszerű 
állapot helyreállítására hívták 

fel az üzemeltetőt. Amennyi-
ben a felhívás nem vezet ered-
ményre, hatósági eljárás indul, 
melynek keretében közigazga-
tási szankció alkalmazására is 
sor kerülhet.
„Az üzletek környezetében saj-
nos előfordul közterületen tör-
ténő alkoholfogyasztás, amiből 
akár további rendbontás is ki-
alakulhat. Emiatt rendszeresen 
érkezik panasz a hivatalba, eze-
ket minden esetben kivizsgál-
juk és az eredményről a beje-
lentőt tájékoztatjuk.” – mondta 
el az aljegyző.

ELLENŐRZIK AZ ÜZLETEKET
ÉS KÖRNYEZETÜKET

A szabálysértési eljárás ren-
dőrségi hatáskörbe tartozik, 
míg helyszíni bírságot mind 
a rendőrség, mind a közte-
rület-felügyelet jogosult ki-
szabni. A bizonyítás utólag 
általában nehézkes, ezért a 
„tetten ért” szabálytalan-
kodókkal szemben helyszíni 
bírság kiszabása a legcélra-
vezetőbb, ha ennek jogsza-
bályi feltételei fennállnak. 
A szabályokat be nem tar-
tókkal szemben mind a 
rendőrség, mind a közte-
rület-felügyelet határozott 
fellépése hozhat megoldást, 
ezért arra kérjük a lakossá-
got, amennyiben szabály-
szegést tapasztalnak, keres-
sék a hatóságokat.

-Varga Máté-

1. A Polgármesteri Hivatal ügyfélterében ügyintézés céljából az érintett ügyfél és indokolt esetben 
(személyi körülményeire, életkorára, testi vagy szellemi fogyatékosságára tekintettel) legfeljebb 
1 fő kísérő tartózkodhat.

2. Az ügyféltérben egyszerre legfeljebb 20 fő (ügyfél és kísérő) tartózkodhat. A továbbiakban csak 
a távozó személyek számának megfelelő ügyfél/kísérő léphet be.

3. A létszám felügyeletéről és a beléptetés rendjéről a recepció és a biztonsági szolgálat munkatár-
sai gondoskodnak.

4. Az előzetesen időpontot foglalt ügyfelek beléptetése soron kívül történik.

5. Az épületben az orrot és szájat fedő arctakarás (szájmaszk, sál, kendő használata), belépéskor 
kézfertőtlenítő használata kötelező.

6. Az ügyféltérbe belépett személyek – családtagok kivételével – kizárólag egymástól 1,5 méternél 
nagyobb távolságra tartózkodhatnak.

7. Előzetes várakozás céljából az épület földszintjén az 1-6 pontok betartásával további 20 fő tar-
tózkodhat, beléptetésük az ügyféltérbe érkezési sorrendben, illetve a felszabaduló ügyfélpultok 
függvényében történik.

AZ ÚJRAINDÍTOTT ÜGYFÉLFOGADÁS,
VALAMINT AZ ÜGYFÉLTÉR LÁTOGATÁSÁNAK RENDJE

A hónap végén a rendes 
közgyűlésen az elmaradt 
ügyeket tárgyaljuk. Ilyenek 
a bérlakásokhoz vagy az el-
múlt hónapokban aktuális 
de elmaradt városi díjakhoz, 
elismerésekhez kapcsolódó 
döntések.

A beruházások nem álltak le…

A nagyberuházások kivitele-
zői folyamatosan dolgoztak, 
egyeztettünk velük, legfel-
jebb az anyagbeszerzésben 
voltak fennakadások, késé-
sek. A városüzemeltetésben 
dolgozók munkája is jól lát-
szik a köztereken. A fertőtle-
nítések és a lezárások mellett 
a hibaelhárítás, a parkfenn-
tartás, a hulladékszállítás 
egy percre sem állt meg. A 
tavasszal elmaradt lomta-
lanítást is pótolni tudjuk, a 
pontos helyszínekről, idő-
pontokról ebben a lapban is 
beszámolunk. Amiket át kell 
ütemeznünk, az a városrészi, 
saját forrásból finanszírozott 
beruházások. Erről a kép-
viselőkkel már bejárásokon 
egyeztettünk. Egyelőre csak 
a balesetveszély elhárítására 

koncentrálunk mindenhol, 
új rangsort kellett felállíta-
nunk. Más városokkal ellen-
tétben én nem a közalkalma-
zottak, közfeladatot ellátók 
juttatásainak csökkentésé-
ben, hanem abban hiszek, 
ha a gigaberuházások eseté-
ben szerényebbek vagyunk.

Kényes kérdés az iparűzési 
adóbevétel. Milyen hiánnyal 
számol a város?

 A járványhelyzet miatt kialaku-
ló gazdasági válság pénzügyi ha-
tásait le kell képeznünk a költ-
ségvetésünkre. Az ipari parkban 
dolgozó cégekkel a járványhely-
zetben folyamatosan egyeztet-
tünk. Szükség volt erre egyrészt 
a dolgozói létszám alakulása, a 
közösségi közlekedés biztosítá-
sa miatt és a gazdasági adatok 
követése szempontjából is. A 
Tatabánya-Környe Ipari Park 13 
ezer munkavállalója közül 7300-
an az autóipari beszállítóknál 
dolgoznak. Nemzetközi példá-
kon is látjuk, milyen lassan 
éled az autóipar - egyes he-
lyi becslések szerint 30-40 
százalékos bevételkieséssel 

-Pruzsina Alice-

számolnak az idén. Ez nem 
jelentkezik azonnal a helyi 
iparűzési adóbevételben. A 
pénzforgalmi elszámolások 
révén jövőre érezzük majd 
igazán. Ha így alakul, ahogy 
most jelzik, 1-1,2 milliárdos 
kieséssel kell számolnunk. 
Kaptam képviselői javasla-
tot arra vonatkozóan, hogy 
helyezzük céltartalékba ezt 
az összeget, de szinte mind-
egy hogyan számolunk vele - 
a lényeg, hogy ne költsük el.

Az idei költségvetés tárgya-
lása előtt azt nyilatkozta, 
hogy a jövő nem a gigabe-
ruházásoké. Ez még inkább 
igaz a járványhelyzet hatá-
sai miatt?

 Tovább fokoznám. A lu-
xuskiadásokat csökkentjük. 
Ilyen például a Megyehá-
za térre tervezett 30 milli-
ós szökőkút is, ami helyett 
egy hat milliós beszerzé-
sét javasoltam. Ilyen még 
a Mészáros érdekeltségből 
visszavásárolt beruházás, 
a szolgáltatóház is, ahol az 
épület szintjeinek számát 
szeretnénk csökkenteni, hi-
szen a jövőbeli kihasznált-
sága már a járvány előtt is 
kétségesnek bizonyult. Nem 
mindegy, hogy a gigaberu-
házások milyen fenntartási 
költségeket rónak a városla-
kókra a következő 15 évben.

Az intézmények felújítása 
azért folytatódhat?

 Éppen az elmúlt héten jár-
tuk be az óvodáinkat, ahol 
korábban energetikai kor-
szerűsítések zajlottak, de a 
játszóeszközök a minőségi 
szabványoknak már nem fe-
lelnek meg, azokat cserélni 
kell. Vannak olyan óvodák, 
ahol a felújítás is elmaradt. 
A járványhelyzetben derült 
ki például, mennyire elha-
nyagolt terület a fogászati 
alapellátás, ami szintén ön-
kormányzati feladat. A ren-
delőkben a fogorvosi székek 

egy része nem felel meg 
az előírásoknak. Komoly 
hiányosságokat kell pótol-
nunk. A járványban pedig a 
védőnőknek és a háziorvo-
si rendelőknek segítettünk 
védőeszközökkel, fertőtle-
nítőszerrel.

Számíthat vállalkozói támo-
gatásra a város?

 Igen, és ez komoly biz-
tonságot jelent azokban 
az esetekben, amikor saját 
forrásból nehezen oldhat-
nánk meg beruházásokat. 
Két példát említek, amikor 
vállalati felajánlásból ma-
radandó közösségi értéket 
teremtünk. A BD segítségé-
vel az Éltes Mátyás iskola 
vizesblokkjai újulnak meg. 
A Bridgestone pedig a VI-
os telepi Máltai Szeretet-
szolgálat és óvoda mögött 
alakít ki játszóteret és fo-
cipályát. Törekszünk arra, 
hogy az elmaradt területek 
maradandó lehetőségekkel 
részesüljenek a felajánlá-
sokból.
(VI-os telep egyéb fejlesztéséről 
a 23. oldalon található QR kód 
segítségével videós összeállítást 
is láthatnak. szerk.)

Változik valami a járvány 
miatt a következő hónapok-
ban?

Reméljük hamar visszaté-
rünk a normál működési 
rendbe, mindenki nagyon 
várja már, hogy élettel tel-
jenek meg a közösségi tere-
ink, épületeink. Arra kértem 
a rendezvények szervezőit, 
hogy a luxus kiadásoktól 
tartózkodjunk. Ilyenek pél-
dául a tűzijátékok. Ezek árá-
ból más célokra tudunk for-
rásokat fordítani. Még titok, 
de annyit elárulhatok, hogy 
a járványhelyzetben dolgo-
zók, önkéntesek munkáját 
is méltó módon szeretnénk 
megköszönni városi szinten.

Az elmúlt két hónapban a járványügyi helyzet 
gyors változásai miatt a városi lap nyomdai átfu-
tási ideje és a gyártás, terjesztés működése nem 
tette lehetővé az aktuális információk közlését, 
így le kellett mondanunk a megjelenésről. Segítsé-
günkre volt ebben az időszakban egy hirdetési lap 
szerkesztősége, akik rövid határidővel jutatták el a 
lakossági tájékoztatókat a postaládákba.

Plakátokat helyeztek ki, szórólapokat terjesztettek 
az önkormányzati képviselők és nagyon sok önkén-
tes, akiknek köszönet jár a rendkívüli helyzetben 
való helytállásért. Most visszatérhetünk a havi 
megjelenésre, nyomtatott formában is bemutatva 
városunk legfontosabb eseményeit.

Következő lapszámunk június utolsó hétvégéjén 
kerül a postaládákba és olvasható lesz a többi meg-
jelenéssel együtt a www.tatabanya.hu oldalon is. 
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BEMUTATKOZNAK AZ ALJEGYZŐK
„Egyszerre emberségesnek és jogszerűnek maradni”

Az Államigazgatási Főiskolán végeztem. Iskola után a me-
gyei Közigazgatási Hivatalba kerültem, ezután 12 évig dol-
goztam jegyzőként Bábolnán, majd szintén 12 évig Vértes-
somlón és Várgesztesen.
Először tanár szerettem volna lenni, de hamar rájöttem, 
hogy nem ez az én utam, ezután jött az államigazgatási 
szak. Valójában a gyakorlatban szerettem meg: jó érzés 
embereknek segíteni a hétköznapi ügyeik elintézésében. 
Eddig egyszerű lakosként moroghattam mindenért: miért 
kátyúsak az utak és miért nekem kell bejelenteni az úthi-
bákat. Most van egy olyan lehetőségem, hogy megpróbál-
jam megtalálni a megoldást „a másik oldalról”.

Milyen elvárásokkal, célokkal érkezett?
Az önkormányzat részéről fontos lenne, hogy a szükséges 
forrásokat rendeljük hozzá az elvárásokhoz. Természetes-
nek tűnik, hogy rendszeresen elszállítjuk a hulladékot, de 
látni kell mögötte a költséget. A hivatal oldaláról a jó gazda 
gondosságát várom el, a józan gondolkodást, az átfogó ter-
vezést. A lakosság részéről azt, hogy a saját környezetünket 
saját magunk tartsuk rendben, a családi házas övezetekben 
az idősebbek biztos, hogy kétnaponta lesöprik a járdát, le-
nyírják a füvet a saját házuk előtt. Ezt a szemléletet sze-
retném erősíteni. A közösre is éppúgy vigyázni kell, mint 
a sajátunkra. Az önkormányzat közpénzzel gazdálkodik, ha 
karbantartásra, felújításra kell több pénzt fordítanunk, ke-
vesebb marad szociális kiadásokra, beruházásokra. A fiatal 
generációk oktatásában rejlik a megoldás – zöld szemlélet-
formálás kell.

MENŐ MANÓNAK NEM KELL TOVÁBB ÉRTETLENKEDNIE
Folytatódik a kerékpárút építése az Erőmű-tónál
Európai Uniós forrás teszi lehetővé 
az Oroszlány felé vezető és a Tata 
felől érkező kerékpárutak össze-
kötését. Két szakaszban tervezték 
meg évekkel ezelőtt a beruházást, 
így azt külön eljárás keretében kell 
kivitelezni. Most az Erőmű-tó - ke-
rékpárosok által Menő Manósként 
emlegetett - végétől a tó déli oda-
lán, a kiskertek mellett, a horgász 
stégek mögötti szakasz építése kez-
dődött el. 

A 733, 272 milliós beruházási összeg-
ből ez az ütem bruttó 304.755.321 Ft-
ba kerül. Olyan utat kap a forgalom, 
amely teherbírásában alkalmas a 
személyautók közlekedésére is annak 
érdekében, hogy megközelíthetők 
legyenek a horgászhelyek. A nyom-
vonal egyébként – egy kis szakasztól 
eltekintve – végig követi a horgász 
egyesület által kialakított és folyama-
tosan karbantartott murvás, köves 
utat. 
A beruházás előkészítésének első 
lépései között az építési engedélyek 
megszerzésével párhuzamosan a vá-
ros rendezte az érintett területek tu-
lajdoni jogát. Május elején a kivitelező 
jól látható karózással jelölte ki a há-
rom méter széles aszfaltozás és a két 
oldalon 1-1 méternyi zúzottkő padka 

vonalát. Néhány helyen a kiskertek 
használóinak épületei, veteményesei 
is belekerültek a leendő útba, erről 
egyeztetéseket folytattak, informáci-
ókat juttattak el az érintettek tájékoz-
tatására. A pályázatot még 2015-ben 
nyerte el a város. Szücsné Posztovics 
Ilona polgármester most a munkák 
megkezdése előtt többször is szemé-
lyesen kereste fel a horgászegyesület 
vezetőjét annak érdekében, hogy 
minden kérdésre választ kaphassa-
nak a terület használói.

Az Által-ér völgyi kerékpárút folytatására évek óta várnak a kerekezők. Nem csak azok-
ról van szó, akik szívesen bicóznak családjukkal, barátaikkal a szép környezetben, ha-
nem hivatásforgalmi szerepet is betölt az út. Az Erőmű-tónál Menő Manó rajzfilm figu-
rája is jelzi az értetlenséget, ahol egyszercsak elkezdődik az aszfaltos szakasz. Nehezen 
is találnak rá a helyismerettel nem rendelkezők az Oroszlány felé vezető, kiépített útra. 
A járványhelyzetben éppen a kerékpárutak népszerűsége és ezáltal a csoportosulások 
elkerülése miatt döntött a lezárás mellett minden helyi önkormányzat. A kerékpárosok-
nak köszönet jár a türelemért – főként azoknak, akik munkába közlekedésre használják 
az utakat.

A várhatóan november-
ben elkészülő út építé-
se során május végéig a 
bozót, cserje irtására, a 
kerítések, épületek bon-
tására került sor, majd 
júniusban a jelenlegi, 

Négy bekötőút épül a városrészek összekötésére:

• Búzavirág úti Ipari Park
              (Által-ér kerékpárút fő gerincétől indul, a Dankó Pista úttal párhuzamosan a Szövetkezet     
               utcáig)
• Jegenye utcai
           (Jegenye utcát köti össze a Réti utca 54-58. számú lakóépületek között)

• Millenniumi lakóparki
            (kiskertek alatti főgerinctől indul a Réti utca 63-65. számú lakóépületekig)

• kertvárosi
            (Jászai Mari utcától Vértesszőlős felé a főgerincre köt rá)

 A cél, hogy a meglévő kerékpárút hálózati elemekhez és a Bánhida 
és Dózsakert kerékpárúthoz csatlakozó új kerékpáros nyomvonalat 
alakítsunk ki az Által-ér mentén, a hivatásforgalmú kerékpározást, 
a környezetbarát, fenntartható közlekedési mód elterjedését ösz-
tönző fejlesztéssel. A most épülő szakasz a Környe és Oroszlány 
irányából érkező kerékpárút Tatabánya közigazgatási határánál 
lévő csatlakozó pontjától az Erőműi-tó keleti oldalán elvezetve 
csatlakozik a városi kerékpárút hálózatba, illetve új nyomvonalon 
halad több városrész felé. A létesítmény egyaránt tartalmaz majd 
kerékpárutat és kerékpáros barát mellékutat, valamint további ke-
rékpáros létesítményeket, műtárgyakat.

építésre alkalmatlan fedőré-
teg leszedésével, elszállítá-
sával, a közművezetékek 
feltárásával folytatódik a 
munka.
Az 1619 méteres szakasz a 
II. ütem. Ennek folytatása 

várhatóan két éven belül az 
Erdész útig biztosítja majd a 
kapcsolatot a Tatára vezető 
úttal. A teljes munka során 
négy bekötőút is megépül...

-Pruzsina Alice-

Szennay István  

Érettségi után a Társadalombiztosítási Igazgatóságon 
kezdtem dolgozni. Neszmélyen, majd Vértesszőlősön vol-
tam jegyző, 2011-ben Tatabányán dolgoztam aljegyző-
ként, ahonnan egy év után a kormányhivatalhoz kerültem 
főosztályvezetőnek. Tavaly jöttem vissza a városhoz, a 
Hatósági Irodát vezettem, idén februártól ismét aljegy-
zőként dolgozom. A hatósági vonalért felelek, világ éle-
temben ezzel foglalkoztam, tőlem a városüzemeltetés és 
a beruházások távolabb állnak.

Van valamilyen elképzelése a hatékonyabb, ügyfélbarát köz-
igazgatásról?
Fontos, hogy próbáljunk meg hatóságként egyszerre em-
berségesek és jogszerűek maradni. Eddig is szorgalmaztam, 
hogy a szankciók alkalmazásánál első esetben figyelmeztes-
sünk. A bírságnak egyébként sem a bevételszerzés a célja, 
hanem az emberek szemléletének megváltoztatása, jogkö-
vetésre ösztönzése. Az ügyfélfogadás a másik terület, ahol 
a hatóság és az ügyfél találkozik, itt is próbálunk minél ru-
galmasabbak lenni.

A járványhelyzet alatt mennyire vált be az elektronikus ügy-
intézés?
A járványnak van pozitív hozadéka is, sokan rájöttek, az 
e-ügyintézés nem ördögtől való, egyre többen nyújtják be 
a kérelmüket elektronikusan. Az e-ügyintézésnek hatalmas 
jövője van, míg a gazdálkodó szervezeteknél már kötelező, 
a magánszemélyek többsége még idegenkedik tőle. Bízom 
abban, hogy ez most változni fog.

dr. Baudentisztl Péter -Varga Máté- A piros jelzés a nyomvonal a tó déli oldalán.
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Május közepén jelentette 
be a kormány, hogy meg le-
het tartani a nyári napközis 
táborokat. Müller Cecília 
országos tisztifőorvos beje-
lentette, hogy a táborokban 
csak egészségügyi nyilatko-
zattal rendelkező gyermekek 
és személyzet lehet jelen. A 
részletszabályokról még nem 
rendelkeztek, várhatóan la-
punk megjelenésekor születik 
döntés a védőintézkedések-
ről, valamint az ottalvós tábo-
rokról is.

A járvány miatt idén nagy volt a 
bizonytalanság, pedig legtöbb 
családban téma, hogy a gye-
rekek hol tölthetik a nyarat. A 
Nemzeti Népegészségügyi köz-
pont áprilisi tájékoztatójában 
azt írták, több megelőző intéz-
kedést is meghatároznak, ame-
lyekkel megakadályozható a 
járvány terjedése. Ezek betar-
tására "különös figyelmet kell 
majd fordítani a tábor működ-
tetése során" - tették hozzá.

KÉSZÜLNEK A NYÁRI TÁBOROZTATÁSRA 
TATABÁNYÁN IS

-Varga Máté-

Tatabányán évek óta az Éltes 
Mátyás Egységes Gyógypeda-
gógiai Módszertani Intézmény 
ad otthont a tábornak, mely a 
hétköznapokon 7.30-tól 15.30-ig 
fogadja a gyermekeket.
A tábori térítési díj háromszo-
ri étkezést, a szakapparátust, a 
busz költségeit, a heti strandláto-
gatást, az egyéb rendezvényeket, 

illetve a kézműves foglalkozá-
sok költségeit foglalja magában. 
Az önkormányzat a rászoruló 
családok részére térítésmen-
tesen biztosítja a részvételt. Az 
étkeztetést a Kölyök Kft. végzi, 
a szolgáltató a speciális ellátást 
igénylő gyermekek ételét a szü-
lői visszajelzések szerint bizto-
sítja.

SZIGORÚ SZABÁLYOK MELLETT

NYIT A STRAND
Korlátozzák a fürdő befogadóképességét, és szigorúbb 
szabályokat kell betartaniuk a tatabányai strandolóknak. 
Június 13-án megnyitja kapuit a Gyémánt Fürdő szabad-
téri strand részlege. Már a beléptetésnél is tartaniuk kell 
a vendégeknek a másfél méteres távolságot, majd a zöld 
területen történő elhelyezkedésnél is erre ösztönzik a 
strandolókat. A korábbi szezonokban is többször kikerült 
a megtelt tábla, ami az idén még gyakrabban előfordul-
hat a befogadóképesség 1891 főre korlátozása miatt. 

A Népegészségügyi Központ előírást fogalmazott meg a 
strandok használatára. Eszerint négy négyzetméterenként 
egy fürdőző tartózkodhat a medencében, amit az üzemel-
tető folyamatosan ellenőriz. Ugyancsak a központ tájékoz-
tatójában szerepel az az információ, hogy a koronavírust 
a hagyományos vízkezelő technológiák elpusztítják. Így a 
használható legmagasabb klór-koncentráció védelmet je-
lent a járvány időszakában.

A napközi táborba járó diákok is élvezhetik nyáron
az újranyitó strand szolgáltatásait. 

MÁR A HELYI ADÓ-, DÍJ- ÉS ILLETÉKFIZETÉS 
IS TELJESÍTHETŐ, LEKÉRDEZHETŐ ONLINE

Az önkormányzati ASP rendszer továbbfejlesztése és orszá-
gos kiterjesztése (ASP2.0) elnevezésű projekt fejlesztései-
nek köszönhetően már a tatabányaiak számára is elérhető 
az adó-, díj- és illetékfizetési kötelezettségek online lekér-
dezése és befizetése – tájékoztatott Tatabánya MJV Polgár-
mesteri Hivatala Adóügyi és Behajtási Irodája. 
A https://e-onkormanyzat.gov.hu oldalra kattintva az ügy-
fél a kiválasztott önkormányzathoz tartozó adó-, díj- és 
illetékfizetési kötelezettségét (pl. helyi iparűzési adó, 
gépjárműadó, telekadó, építményadó) elektronikus úton 
teljesítheti, az interneten keresztüli bankkártyás fizetés se-
gítségével.
Az Elektronikus Fizetési szolgáltatás igénybevételéhez KAÜ 
bejelentkezés (pl. ügyfélkapus azonosító) szükséges, és egy 
tranzakcióval akár több adószámlán fennálló tartozás is 
befizethető.
A sikeres fizetéseket követően a bankok által küldött visz-
szaigazoló SMS tartalmára nincs ráhatása a polgármesteri 
hivatalnak. Az SMS-ben esetlegesen előforduló Budapest 
városnév a Magyar Államkincstár székhelyére utal, nem 
a kedvezményezett önkormányzatra – szól a tájékoztató.

A tatabányai Nyári Napközis 
Tábor szervezése jelenleg az 
igények felmérésénél tart, a 
Tankerület a KRÉTA rendsze-
ren keresztül kereste meg az 
általános iskolásokat. A Pol-
gármesteri Hivatal egyelőre 
(lapzártánkig aktuálisan) az 
illetékes minisztérium állás-
foglalását várja arról, hogy 
változnak-e a táborszervezés-
re vonatkozó szabályok.

A FOLYAMATBAN LÉVŐ BERUHÁZÁSOK 
KÉPEKBEN

A volt Bányatiszti Kaszinó Tata-
bánya bányaipari kifejlődésének, 
illetve a város építészeti kiala-
kulásának egyik legfontosabb, s 
mint ilyen, a városi identitás egyik 
meghatározó eleme. A felújítással 
nemcsak eredeti szépségét kapja 
vissza az épület, hanem olyan lát-
ványosság jön létre a városban, 
amely jelentősen hozzájárulhat 
Tatabánya turisztikai potenciáljá-
nak erősítéséhez, emellett a helyi 
közösség számára is nyitott ren-
dezvény központtá válhat.
A mintegy 1000 m2-es földszin-
ten az egykori bálterem felújításá-
val konferenciák, bálok, esküvők 
lebonyolítására alkalmas teret 
alakítunk ki, ami hiánypótló jel-
leggel bír ma a városban. A föld-
szinten kap helyet a „zeneszalon” 

A Tulipános ház turisztikai célú felújítása 

A csaknem 3 milliárd Ft ösz-
szköltségű projekt műszaki 
tartalma várhatóan 2020 
júniusára készül el.
Funkcionálisan egy hagyo-
mányos, galériás terem-
könyvtár épül, ahol szabad-
polcon 300 ezer kötet nyer 
elhelyezést.
A digitális labor révén a he-
lyi értékek, dokumentumok 
e-könyvtáron keresztül, tá-
volról is elérhetővé válnak.

József Attila Megyei Könyvtár fejlesztése 

Duális képzés bevezetése és kiterjesztése Tatabányán
Bánki Donát Szakgimnázium fejlesztése

A projekt megvalósításával a 
Tatabányai Szakképzési Cent-
rum Műszaki Szakgimnáziuma 
alkalmassá válik hat ágazat (gé-
pészet, közlekedésgépészet, 
vegyészet, informatika, villa-
mosipar-elektronika, sport) 
és tizenkét szakképesítés ese-
tében teljesítési megbízotti 
feladatok ellátására, modern 

eszközparkkal. A projekt kere-
tében a volt Tatabányai Városi 
(Dózsakert) Kollégium épüle-
tének átalakításával egy mo-
dern, kabinetrendszerű képzési 
központ jön létre, amellyel az 
iskola két telephelyes működé-
se is megszüntethető. A kiviteli 
tervek alapján a befejezési ha-
táridő 2020 nyara.

is, ami az eredeti kaszinó funkciót 
hivatott felidézni, továbbá más 
kisebb helyiségek, melyeket az 
aktuális szükséglethez igazodva 
lehet majd hasznosítani (klubren-
dezvények, tematikus estek, zenei 
programok.) Az alagsorban – or-
szágosan is egyedülálló turisztikai 
attrakcióként – bányászati tema-
tikájú interaktív játszóház létesül, 
ezen belül egy nagyméretű, a 
bányászati tevékenységet bemu-
tató terepasztalt alakítunk ki. Az 
emeleti helyiségek kiállítótérként, 
illetve kisebb létszámú esemé-
nyek, workshopok helyszíneként 
lesznek majd hasznosíthatók. 
A kertet nagy zöldfelületként 
alakítjuk ki, minimális burkolt 
felülettel, ami kerti rendezvé-
nyeknek ideális helyszíne lehet.



10  2018. április 2018. április  112020. május2020. május

MÓDOSUL A HELYI AUTÓBUSZ MENETREND

Elérhető a tervezet
Két esztendővel ezelőtt, 
amikor önálló önkormány-
zati társaság vette át a helyi 
autóbuszközlekedést, telje-
sen megújult járműparkkal, 
modern utastájékoztatási 
rendszerrel, megújított me-
netrenddel kezdte meg mű-
ködését. A szolgáltatással 
kapcsolatban az utasoktól 
érkező észrevételeket, visz-
szajelzéseket folyamatosan 
gyűjtötte a társaság. 2018-
ban már végrehajtottak 
egy menetrendi korrekciót, 
több járat időponti módo-
sítására került sor a mun-
kakezdéshez igazodva, il-
letve a vasúti csatlakozások 
elérése érdekében. Bővült 
a Síkvölgyi körzet elérhető-
sége.

Tavaly utasszámlálásokat, 
telítettségi vizsgálatokat 
folytattak a fejlesztési le-
hetőségek felkutatására, az 
alacsony kihasználtságú vi-
szonylatok felmérésére. A 
menetrendi észrevételek so-
rán az elmúlt évben jellem-
zően a piac könnyebb eléré-
sét, valamint a 70-es járat 
bővítését kérték, de érkezett 

jelzés a 2-es és 9-es járatok 
betérése érdekében is az au-
tóbusz-állomásra. 
A korábbi igényekből fakadó 
korrekciók után ismételten 
eljött az időszak, amikor az 
utazási szokások vizsgála-
tából, az utasok által adott 
jelzésekből folytatódott az 
igényekhez igazodó megújí-
tott, hatékony, gyors elérést 
biztosító menetrendet dol-
goztak ki a forgalmi szakem-
berek, melynek tervezete 
május 16-tól olvasható a 
www.tbusz.hu weboldalon. 
A június 15-től bevezetendő, 
módosításokat tartalmazó 
menetrendet az elmúlt két 
év utazási szokásait figye-
lembe véve, több utasszám-
lálás, illetve egy hatszáz fős 
felmérés alapján alakította ki 
a T-Busz.
A szolgáltató, Szücsné Posz-
tovics Ilona polgármester ké-
résére az önkormányzati kép-
viselők számára körzetekre 
bontva készítette és juttatta el 
a módosításokat. 
A szolgáltató mind a lakosság, 
mind a képviselők részéről 
begyűjtötte a tervezetre tett 
észrevételeket. A beérkezett 

módosítási javaslatokat vá-
rosrészenként összesítették 
a forgalomszervezési szak-
emberek és azokat a vál-
tozásokat, melyeket a leg-
többen igényként jeleznek 
vissza, a menetrend egészét 
figyelembevéve beépítették 
a végleges változatba.
Fontos irányelv volt az üte-
messég megtartása a sűrűn 
lakott területek és a kiemelt 
célpontok (belváros) között 
a gyors elérés biztosításával. 
A folyamatos kapcsolat-
tartás mellett kiemelten 
figyeltek az ipari területe-
ken működő társaságok ál-
tal megfogalmazott igények 
megvalósítására a műszak-
váltások időszakában, illetve 
az egyenletes elérhetőségre 
az irodai alkalmazottak szál-
lításánál. 
Azon körzetek között, ahol 

a közvetlen közlekedést az 
alacsony kihasználtság miatt 
megszüntették, a módosuló 
menetrend rövid várakozás-
sal, kialakított csatlakozás-
sal biztosítja az eljutást.
A kialakított csatlakozások 
közül megemlítendő Sár-
berek és Óváros összeköt-
tetése, illetve Bánhida és 
Újváros közötti közlekedési 
lehetőség. Itt rövid várako-
zásokkal biztosított az uta-
zás lehetősége, akár több 
utazási alternatívát is kínál-
va.
A lapzártánk után végleges-
sé váló új helyi autóbusz 
menetrendet elektroniku-
san június 3-tól érhetik el 
a www.tbusz.hu oldalon, 
nyomtatott formában pedig 
június 11-től vásárolhatják 
meg az autóbusz-állomás 
jegypénztárában.

A módosuló menetrend a városlakók helyi utazási igényei mel-
lett figyelembe veszi a helyközi vonalakon közlekedők távolsági 
buszjáratok és a vonatok elérését is. Jól látható, hogy Tatabá-
nya vonzáskörzetében a távolsági közlekedést a vasút irányába 
mozdítják el az országos szolgáltatók, így elsősorban az újvárosi 
vasútállomásra történő csatlakozási lehetőséget kell biztosítani 
a városrészekből. A helyi járatokról a Budapestre induló vonatok 
az Autóbusz-állomás érintésével a vonatok indulását megelőzően 
5-15 percen belüli beérkezéssel érhetőek el közvetlenül. 
A Győrbe tartó vonatok a fővárosiakhoz viszonyítva 5 perces idő-
különbséggel indulnak, a járatok jelentős része így hasonló mó-
don ad csatlakozást. 
Az Alsógallai Vasútállomást a 8-as és 9-es járatok érintik, a 2019-
es évben több jelzés érkezett a Budapest felé közlekedő és onnan 
érkező vonatok elérése érdekében, így itt is módosításra kerül sor.

A járványügyi korlátozások időszakában tovább 
bővítette mobiljegy szolgáltatását a T-Busz Kft. A 
menetjegy, a napijegy, a tíznapos összvonalas bér-
letjegy és az összvonalas bérlet mellett már a tanu-
ló havi bérletjegy és a nyugdíjas havi bérletjegy is 
elérhető a mobiljegy szolgáltatás keretében.

A szolgáltató kéri, hogy vásárláskor részesítsék 
előnyben a város több pontján kihelyezett auto-
matákat és a mobiljegy szolgáltatás lehetőségeit.

Június második felétől két elektromos 
autóbusz áll forgalomba a városban
Kigördült a gyárból az a két 
elektromos autóbusz, ame-
lyekkel először a Turul Emlék-
műköz közlekedő 70-es jára-
ton utazhatunk majd. A midi 
járművek a működés során ká-
ros anyagot nem bocsátanak 
ki, így a Gerecse Tájvédelmi 
Körzethez tartozó terület le-
vegőjének védelmét szolgálja 
az autóbusz forgalomba állí-
tása. 

A T-Busz tájékoztatása szerint 
a kisebb utasforgalmú vona-
lakon is szolgálatba állnak az 
elektromos járművek, melyek 
egyenként 22 ülő, illetve 24-32 
állóhellyel rendelkeznek attól 
függően, hogy tartózkodik e 
az adott járaton kerekesszékes 
utas.
A buszok belső terében USB töl-
tőket is telepítettek több helyre. 
A BYD a világ legkülönbözőbb 

területeire – klímaviszonyai 
közé – szállított már autó-
buszokat, melyek mindenhol 
megállják a helyüket. A K7-es 
típusú autóbuszok hazánk-
ban Tatabányán reprezentál-
ják majd a gyártó színvonalas 
munkáját. Egy töltéssel 140-
150 kilométert képes meg-
tenni a jármű.

A komáromi BYD gyárában 
Krenner László Közép Kelet 
Európai Értékesítési veze-
tő adta át az autóbuszokat 
Kupi Gábornak, a T-Busz Kft. 
ügyvezetőjének és Szücs At-
tilának, az Eurotrade Kft. 
ügyvezetőjének.  A járművek 

mellé 1500 db, saját gyártá-
sú maszkot is ajándékozott a 
cég az autóbuszvezetőknek. 
A forgalomba helyezést meg-
előzően a buszokra az Euro-
trade telephelyén beszerelik 
az utastájékoztató eszkö-
zöket és felkerül az egyedi, 
tatabányai dekoráció is a jár-
művek külső felületére. Az 
utazóközönség várhatóan jú-
nius második felében veheti 
birtokba az új autóbuszokat. 

Az elektromos töltésükhöz 
szükséges eszközök pedig 
már rendelkezésre állnak a 
T-Busz telephelyén, Tatabá-
nyán. 

Ezzel lezárul az összességé-
ben 5,64 milliárd forintos 
fejlesztés, amellyel teljesen 
megújult Tatabánya helyi kö-
zösségi közlekedése.

A komáromi BYD gyárban a buszok mellett 1500 db maszkot is 
átvehetett a T-Busz ügyvezetője. A buszok belső terében több USB töltő is helyet kapott.

22 ülőhely mellett 24-32 állóhellyel rendelkeznek a járművek.
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SZOLIDARITÁS A VÁLSÁGBAN

Március közepén a tatabá-
nyai óvodákat is be kellett 
zárni a koronavírus-jár-
vány miatt. Az óvodape-
dagógusok azonban úgy 
döntöttek, az intézményen 
belüli munkájukon túl se-
gítenek a járvány elleni 
védekezésben és az idősek 
ellátásában is.

„A kezdeti aggodalmat fel-
váltotta a megértés és a tü-
relem. A megnövekedett ad-
minisztrációs terhek és az 
otthonról történő munka-
végzés szokatlan volt a kol-
légák számára.” – mondta 
el Plásztánné Nokta Nóra, 
a Tatabányai Gyermekkert 
Óvoda vezetője.
Az ajánlásokat, tevékenysé-
geket most a szülők számá-
ra kellett összeállítani olyan 
formában, hogy azok otthon 

is megvalósíthatók legye-
nek. Erről számolt be Fát-
rai Zsuzsanna is, a Benedek 
Elek Óvoda vezetője: „A szü-
nidőn kívül a szülőknek sem 
volt még ilyen tapasztalata, 
ezért fontos volt kapcsolat-
tartás. Remélem, hogy most 
világosabbá válik, mi az 
óvodapedagógus feladata: 
minden nap készülni és fej-
leszteni, de játékos formá-
ban. Ezen kívül felzárkózta-
tunk, tehetséget gondozunk, 
odafigyelünk a gyermekek 
egészséges fejlődésére.”
A pedagógusok online fo-
gadóórát is tartottak, 
élőszavas mesékkel, apró 
ajándékokkal lepték meg a 
gyerekeket. A Benedek Elek 
Óvoda dolgozói kevés időt 
töltöttek otthon, az admi-
nisztratív munkával (cso-
portnapló feltöltés, éves 

Újra kinyitnak Tatabánya óvodái

A Magyar Labdarúgó Szövet-
ség pályaépítési programja 
keretében önkormányza-
tunk is pályázott három mű-
füves futballpálya építésére 
a Turul, a Kodály Zoltán és 
a Móra Ferenc Óvodák ud-
varára. A Turul és a Kodály 
Zoltán Óvodákban már elké-
szültek a pályák, melyeket a 
Városi Szabadidősport Szö-
vetség üzemeltet. Az ovifo-
cipályák könnyített szerke-
zetűek (homokkal töltöttek), 
ezért csak kisebb gyermekek 
tudják használni.
A Kodály óvodában az új 
műfüves futballpályát már 

kipróbálhatták a gyerekek, 
az utolsó tereprendezési 
munkák is lassan elkészül-
nek. A pálya körüli járdát 
keskenyebbre építették, így 
a megmaradt kövekből az 
ülőhelyek alatti szilárd felü-
letet is meg lehetett újítani. 
Az óvoda saját költségen is 
gondoskodott a belső járdák 
felújításáról, az intézmény 
dolgozói az ügyelet biztosí-
tása mellett az udvar szépí-
tésén, karbantartásán is fo-
lyamatosan dolgoznak, így 
rendezett környezet várja 
majd vissza a gyerekeket az 
újra nyitáskor.

Az ovifocipályák könnyített szerkezetűek (homokkal töltöttek), 
ezért csak kisebb gyermekek tudják használni.

terv előkészítése, program-
gyűjtés) viszonylag hamar 
végeztek. Közben elkezdték 
az óvoda teljes kitakarítását 
és fertőtlenítését. 
„Elegendő idő jutott arra is, 
hogy a szertárakban, raktá-
rakban is alapos rendet rak-
junk.” – mondta el a Gyer-
mekkert Óvoda vezetője. A 
GAMESZ munkatársai a fel-
újítási, karbantartási mun-
kákat végezték el: festés, 
parkettázás, ereszcsatorna 
javítás is zajlott az óvodá-
ban. A balesetveszélyes ját-
szótéri eszközök bontásá-
ban, elszállításában szülői 
segítséget is kaptak.
A dolgozók önkéntes mun-
kájáról mindkét intézmény-
vezető büszkén számolt be. 
„Több kolléga is aktív sze-
repet vállalt az idős embe-
rek ellátásában, valamint 
egyéb önkéntes feladatok-
ban: maszkot osztottak, 

segítettek a tájékoztató 
plakátok kiragasztásában.” 
– mondta el Plásztánné 
Nokta Nóra.
„Munkatársaim a kezdetek-
től ebédet hordanak az idő-
seknek, valamint most már 
több ezer maszk legyártá-
sán vagyunk túl. Először 
saját magunknak varrtunk, 
illetve a kórház dolgozói-
nak ajánlottunk fel, ez ké-
sőbb elterjedt a városban. 
Képviselőktől és magánsze-
mélyektől is kaptunk támo-
gatást, illetve anyagot a 
varráshoz.”
– számolt be Fátrai Zsuzsan-
na.
„Egy eleve jó közösség ko-
vácsolódott össze még in-
kább, mindenki segítette a 
másikat, az intézményt és a 
várost. Ezt így kellene foly-
tatni a jövőben is, egymás-
ra vagyunk utalva.” – tette 
hozzá a Benedek Elek Óvo-
da vezetője.

Szücsné Posztovics Ilona 
polgármester a város összes 
óvodájának bejárását kezde-
ményezte annak érdekében, 
hogy a GAMESZ, a Humán 
Iroda és a Városüzemeltetési 
Iroda munkatársaival szemé-
lyesen is felmérjék a városi 

fenntartású nevelési intéz-
mények állapotát. Először 
a Micimackó Óvodába és a 
Kodály Zoltán Óvodába lá-
togattak el, az udvarok ren-
dezetten, a játszóeszközök 
tisztán várták a gyermekek 
érkezését az újra nyitásra. 

dr. Dallosné Martin Csilla in-
tézményvezető körbevezette 
a hivatal munkatársait az in-
tézményekben, és elmondta, 
hogy milyen további fejlesz-
tési céljai vannak az óvodák-
kal, melyekhez a város támo-
gatását kéri. -Varga Máté- A kórház és a szociális intézmények dolgozóinak is jutott a maszkokból.

Nemsokára birtokukba vehetik az ovisok
az új műfüves focipályákat

Óvodabejárást tartottak a hivatal munkatársai

A polgármester és a hivatal munkatársai személyesen is felmérték az óvodák állapotát az újra nyitás előtt.

Mármarosi Sándor, a Vá-
rosüzemeltetési Iroda ve-
zetője megjegyezte, a 
Micimackó Óvoda udvari 
játszóeszköz felszereltsége 
páratlan a városban, az el-
múlt években az intézmény 
vezetésének több helyről si-
került adományokat becsa-
tornáznia, amelyekből sok 
játékot tudtak beszerezni.
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AZ AUTIZMUSSAL ÉLŐ CSALÁDOK SZÁMÁRA
A KARANTÉN MÉG NAGYOBB KIHÍVÁS

Új klubok és Érted szóló szavak a tervek között

Az eltelt hónapok mindenkire 
az átlagosnál is több terhet rót-
tak. S bár valamelyest enyhült 
a vírus okozta veszélyhelyzet, 
még nem tudjuk, mikor lesz 
vége a korlátozásoknak. Az au-
tista gyermekek és családjaik 
nagy része azonban továbbra 
is burokban él.

Az oktatási intézmények be-
zárásával nagy teher hárult a 
különlegességgel élő kisgyer-
mekeket nevelő családokra. Ez 
hangsúlyozottan igaz az autiz-
mussal élőkre, hisz számukra az 
egyik legfontosabb a kiszámít-
hatóság, a rendszeresség a min-
dennapokban. Ez szűnt meg, 
és még megjósolni sem tudjuk 
mikor, milyen rendben áll vissza 
a „normál” hétköznapi élet. 
Sugár Gabriella, a Léleksegí-
tő Alapítvány Kék Madár Szü-
lőklubjának társalapítója el-
mondta: március közepétől 
nemcsak a gyermekek napköz-
beni ellátása szűnt meg egyik 
pillanatról a másikra, hanem a 
sajátos nevelési igényű gyer-
mekek iskolai keretek között 
zajló fejlesztő foglalkozásai is. 
Az autisták esetében ez akár 
visszaesést is jelenthet a kom-
munikációban, vagy a szociális 
viselkedésben. Ugyanakkor az 
otthon eltöltött hetek alatt ép-
pen e készségekre, képességek-
re lenne a legnagyobb szükség. 

Az érintett családoknak sokszor 
tömblakásokban, néhány négy-
zetméteren kellett kialakítaniuk 
egy élhető napi rutint. 
 "Több szülő is kérte a segítsé-
günket. Olyan is előfordult, hogy 
nagymama hívta fel a figyelme-
met unokája és lánya helyzetére. 
Volt, aki lelki támogatást, segít-
séget, mások valamilyen szobai 
sporteszközt kértek, vagy az okta-
táshoz szükséges kellékeket "
– meséli Sugár Gabriella. 

A lelki segítségnyújtás akkor 
a legnehezebb, amikor az el-
keseredett szülő már teljesen 
tehetetlennek érzi magát a 
bezártság miatt dühöngő gyer-
mekével szemben. A klub képvi-
selője kiemelte: a korlátozások, 
a hirtelen változás, a bizony-
talanság nagyon megviseli az 
autizmussal élőket, s ez abnor-
mális viselkedéshez is vezethet, 
amely komoly próbatétel elé 
állíthatja a családot.  

  "A zárt facebookcsoportunk-
ban (Kék Madár Szülőklub, 
Tatabánya) több ilyenkor hív-
ható szervezet telefonszáma 
is megtalálható. Kiváló a kap-
csolatunk a megyei szakem-
berekkel; kiemelném a Család 
és Gyermekjóléti Központot, 
ahol szükség esetén előzetes 
bejelentkezés után szemé-
lyesen is fogadják a szülőket, 
hozzátartozókat."

Az idén fennállásának harmin-
cadik évfordulóját ünneplő 
Léleksegítő Alapítvány ünne-
pi eseményeit jövőre rendezi 
meg. A klubok egyelőre nem 
tartanak összejöveteleket, de 
már új csoportok indítását ter-
vezik. 

Az alapítvány Kék Madár Szü-
lőklubja áprilisban az Autizmus 
Világnapjára készült. Az esemé-
nyeket jövőre tudják majd meg-
valósítani. Fel kellett függeszte-
niük a havonta megrendezett 
szülőklubokat és pedagógus 
workshopokat is. 

  "Amíg nem szervezhetünk beltéri 
programokat, addig a nyílt és zárt 
közösségi oldalon tartjuk a kapcso-
latot a csaknem kétszáz fős tagság-
gal" 
- mondta Sugár Gabriella, a szü-
lőklub társalapítója. A márciustól 
elmaradt találkozókat az előre 
meghirdetett tematika szerint ké-
sőbb bepótoljuk. Emellett az isko-
lák nyitásával bizonyára érzékenyí-
tő foglalkozásokat is fogunk tartani.
A Léleksegítő Alapítvány a kü-
lönlegességgel élők helyzetére 
próbálja ráirányítani a figyelmet 
közösségi, érzékenyítő progra-
mokkal, akciókkal. 

 "Alapítványunkban jelenleg 
hat klub működik. Az SM, a Hu-
manitás, a Reuma az ILCO Klub 
mellett a Szenior Örömtánc és 
tavaly csatlakozott a Kék Madár. 
A járványhelyzet miatt szünetel-
tetjük a személyes találkozókat. 
Az alapítvány lemondott az idei 
születésnapi programokra szánt 
önkormányzati támogatásról is 
a vészhelyzetre való tekintettel. A 
kuratórium úgy határozott: jelen 
helyzetben a vírus terjedésének 
megakadályozására, a védeke-
zésre kell fordítani az összeget" 
– mondta Péntek Szilveszter, az 
alapítvány elnöke.

Jövőre május 21-ére tervezik az 
Esélyek Napját, s októberben a 
Százszorszép Fesztivált. A májusi 
program különlegessége, hogy 
iskolásokat is bevonnak majd, 
s várhatóan egy különleges ér-
zékenyítő előadást is színpadra 
állítanak. Emellett cukorbeteg 
gyerekek és down szindrómával 
élők családjai számára is szeret-
nének majd csoportot indítani a 
jövőben. 
Az alapítvány a Helyi Akciócso-
port pályázatain is nyert, s az 
ünnepi program megvalósítása 
mellett várhatóan szeptember-
től egy különleges sorozatot in-
dít autizmussal élő gyerekek szá-
mára Érted szóló szavak címmel.    

A tavalyi rendezvénysorozat emlékezetes mozzanata.

120 ÉVES A SZENT BORBÁLA KÓRHÁZ 
Történe lmi  v i sszatek intés  1 .  rész

Az egészségügyi ellátás elindulása a telepen

Tatabánya elődközségeinek 
egészségügyi ellátása évszá-
zadokig a népi gyógyászat 
tapasztalatain, és az ebből 
gazdálkodó füves embere-
ken, javas asszonyokon ala-
pult. Orvos a XVIII. századig 
bejárható távolságon belül 
nem volt, utána is csak az 
uradalmi központban Ta-
tán lehetett szakembert ta-
lálni. Az első egészségügyi 
intézmény az Esterházyak 
magánkórháza is itt létesült 
1875-ben két kórteremmel 
és nyolc ággyal.

Az egészségügyi ellátás első 
helyi intézménye a bányászat-
nak köszönhette létrejöttét. 
1898-ban alakult meg a bá-
nyatelepen a Bányatárspénz-
tár 838 fővel. A Bányatársláda 
egyfajta, korai társadalom- és 
egészségbiztosítási rendszer 
volt. A középkor óta működő 
önszerveződő közösségi in-
tézmény, melybe a bányászok 
jövedelmük meghatározott 
hányadát fizették, s ebből a 
pénzből segélyezték a meg-
rokkant bányászokat, vagy 
halál esetén kereső nélkül 

maradt családjukat. A modern 
kórban is fennmaradt az in-
tézmény, tagjai között voltak 
bányamérnökök ugyanúgy, 
mint bányamunkások, min-
den bányásznak kötelező volt 
a belépés. A bányatárspénztár 
létesítette és működtette a te-
lep első kórházát is. 1899-ben, 
más források szerint 1900-ban 
épült meg az ótelepi piactéren 
három kórteremmel, 14 ágy-
gyal. Első orvosa a tatabányai 
egészségügy megszervezője 

dr. Szabó Ignác volt. A telep la-
kosságának gyors növekedése 
már korán szükségessé tette 
az épület bővítését. Egy 1902-
es telepleírás ezt írja a te-
lep egészségügyi ellátásáról: 
„A kórház, mely mellékesen 
mondva szűknek bizonyult, 
és jelenleg bővítés alatt áll: 
előszobából műtőszobából, 
laboratóriumból, konyhából, 
kamarából, fürdőszobából, 
és három betegszobából áll, 
tisztasága és rendszeressége 

által igen meglepi az érdek-
lődő látogatót” A kórházban 
ekkor már egy műtőorvos is 
dolgozott. Az említett leírás 
szerint: a kórház orvosainak 
feladata volt a telepen és a 
környező településeken la-
kók egészségügyi ellátása is. 
Az említett bővítés után az 
intézmény 35 ágyas lett, és 
a személyzet kiegészült 4 fe-
rences rendi ápoló nővérrel 
is. A telep gyors fejlődése és 
az ellátottak számának ezzel 
együtt történő növekedése 
azonban további bővítése-
ket igényelt. 1908-ban már 
50 ágyasra bővült az épület, 
mely ekkor egy központi- és 
két szárny épületből állott. A 
főépületben kapott helyet a 
váró, a rendelő, a műtő, a la-
boratórium, és az ápoló nő-
vérek szobája. A szárnyépüle-
tekben volt a belgyógyászati 
osztály, két kórteremmel és 
15 ággyal, a sebészeti osztály 
két kórteremmel és három 
kórszobával összesen 20 ágy-
gyal, és volt fertőző pavilon 
is, elkülönített két kórte-
remmel. A kórház villanyvi-
lágítással és vízvezetékkel 
volt ellátva. Mindez kevés-
nek bizonyult, így  1908-ban 
már egy új épület felépítését 
tervezték a megnövekedett 
igények kiszolgálására. Az 
új a szükségleteket kielégí-
tő nagyobb és korszerűbb 
kórházépület felépítéséhez 
már a bányavállalat a MÁK Rt 
anyagi támogatása kellett. A 
társulat támogatásával 1910-
ben megindult az építkezés, 
és ezzel új fejezet kezdődött 
a helyi egészségügy történe-
tében.

(Folytatás a júniusi lapszámban.)

-Kiss Vendel-
történész

(Tatabányai Múzeum)

A kórház és a mellékpavilon tervrajza.

Az első bányakórház.
-BG-
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KÉSZÜLNEK A NYITÁSRA
JÚLIUSBAN MÁR SZERETNÉNEK TALÁLKOZNI A KÖZÖNSÉGGEL 

Agora Zenei Esték után Dadabánya, Nyár esti vetítések, Szent István ünnep, Bányásznap

Bemutatók előtt, után, helyett

Az Orfeusz Társulat bízik abban,
hogy Bányásznapon már játszani fognak

Bár a művelődési házak 
még mindig zárva vannak, 
Tatabánya kultúrájának 
szervezői dolgoznak, és 
készülnek az újranyitásra. 
Sámuel Botond az Agora 
Nonprofit Kft. ügyvezetője 
bízik abban, hogy augusz-
tus 15-e után újra bené-
pesülhetnek a közösségi 
terek, és programokban 
gazdag lesz az ősz a me-
gyeszékhelyen. Ami már bi
ztos: lesz ünnep az állam-
alapítás tiszteletére, kész 
a Dadabánya forgatóköny-
ve, s szeptember első hét-
végéjén a Bányásznapon 
szórakozhat majd együtt a 
város apraja és nagyja.

Nem voltak elbocsájtások A Vér-
tes Agorájában, a közművelődés 
zászlóshajójában teljes a csapat. 
A munkatársak home office-ban 
dolgoznak, mellette pedig részt 
vesznek közérdekű feladatok el-
látásában, tudjuk meg Sámuel 
Botondtól.
„Naponta 25-30 kollégánk szállít 
meleg ételt a város szépkorú lakó-
inak, és a T-SZOL közterület fenn-
tartó munkatársainak is besegí-
tünk a tavaszi parkosításba” 
– fogalmaz az ügyvezető, aki el-
mondja, hogy nyitva tart már 
május 4-e óta a TSC Sporttelep is, 
amit fokozatosan vesznek igény-
be a sportolók. 
A város művelődési házai szépül-
nek, bővülnek a „Hagyomány és 
megújulás a közösségi művelő-
désben” című projekt keretein 
belül. „Reméljük, ősszel tudunk 
nagyüzemben nyitni mindenhol!”
– mondja Sámuel Botond. 
A központi jogszabály szerint au-
gusztus 15-e után lehet ország-
szerte tömegrendezvényeket 
tartani, ha csak előtte nem oldja 

Gyöngyhajú lány – Az ExperiDance Produkció
áprilisban, a Tavaszi Fesztivál zárásaként lépett
volna föl Tatabányán, a sportcsarnokban. 

AZ ELMARADT ELŐADÁS ÚJ IDŐPONTJA: AUGUSZTUS 28.
HELYSZÍNE: A MÁJUS 1 PARK.

A Gyöngyhajú lány balladájára valószínűleg júniustól tudnak az 
érdeklődők belépőjegyet váltani.

A tavalyi underground művészeti fesztivál résztvevői már a kapuzáráskor
az következő DadaBányára készültek – június helyett augusztusban térhetnek vissza.

tovább a miniszterelnök a korláto-
zásokat. Így, ami már bizonyos, 
hogy lesz ünnepség Szent István 
királyunk tiszteletére. Az alterna-
tív kulturális fesztivált – a Dada-
bányát – későbbre halasztották, 
ennek időpontja augusztus 22-e 
lesz, helyszíne pedig a Bányászati 
és Ipari Skanzen. 

Nyár esti vetítésekre is készül az 
Agora ugyancsak augusztusban 
péntekenként, az épület előtt 
a szabadban. Megszokhatták a 
tatabányaiak – a zenepavilon 
környezetében – az Agora Ze-
nei Estéket, amit az idén szin-
tén szeretnének megtartani, 
lehetőség szerint már júliusban. 
Ezek ingyenes alkalmak lesznek. 
„Augusztus 16-tól mi biztosan 
várjuk a látogatókat, de ha a 

Kormány úgy rendelkezik, akkor 
akár előbb” 
– ígéri az ügyvezető igazgató. 
Mint megtudtuk, az Agora Non-
profit Kft. és az önkormányzat 
évek óta dolgoznak közösen a 
Tulipános Ház tartalommal való 

„Gyere el és légy művész, Dadabánya vasfűrész.”

Ezzel a jelmondattal várják a szer-
vezők a 3. Dadabánya Underg-
round Művészeti Fesztiválra az 
érdeklődőket augusztus 22-én 
14-22 óra között. A tavalyihoz ha-
sonlóan az idén is az alternatív és 
underground kultúra kiemelkedő 
képviselői lépnek fel. Lesznek kon-
certek, szabadtéri kiállítás, élő fes-
tés fiatal és idősebb képzőművé-
szekkel, megnyílik a Hangfürdő és 
a közönség is szabadon alkothat. 
Sopotnik Zoltán, József Attila díjas 
tatabányai költő írókkal beszél-
get majd, a Kasházban John Stekl 
amerikai fotós ipari környezetben 
készült aktfotóit láthatja a közön-
ség. „Újdonságként az alternatív, 
underground zene mellett külön 
színpadon megjelenik az ipari 
zene is, ami szoros kapcsolatban 

áll a Skanzennel. A képzőművészek 
nem, vagy nem csupán vászonra 
fognak alkotni, hanem bányász 
törpéket festenek ki, ezzel is tisz-
telegve a bányászkultúra iránt” – 
fogalmaz Salamon Hugó A Vértes 
Agorája szakmai igazgatója. Az 
esemény házigazdája, porond-
mestere újra Réz András esztéta 
lesz, aki nagy örömmel vállalta el 
ismét a felkérést.

Fellépők:
• SAJNOSBATÁR
• RITUÁLIS RÉMTETTEK
• BALATON
• DÖBBENET
• RICSÁRDGÍR
• BOM (BÉCS)
• PRELL
• LAJKA

-Török Zsuzsa Gyöngy-

A tatabányai Orfeusz Tár-
sulat három előadásának 
történetét akasztotta meg a 
járvány. Örömökről, sikerek-
ről, reményekről kérdeztük 
László Tibort, a csoport ve-
zetőjét.

Mennyiben változtatta meg a 
közösség életét a járvány?

Rosszkor jött – mindig rosszkor 
jött volna – a karantén. A Köl-
csönkért Gyufa fesztiválsikerét 
jó lett volna meglovagolni, csi-
nálni pár ünnepi előadást. A 
Mandragorát most mutattuk 
be, és a Jászai Mari Színház 
túlterheltsége miatt amúgy is 
kevés alkalmunk volt játszani, 
jelenleg egyáltalán nincs rá 
lehetőség, ki tudja meddig. 
Aztán készültünk az új be-
mutatóra Bor-csinálta doktor 
címmel. A próbafolyamat épp 
elérkezett volna a rendelkező 
próbákhoz. Valamikor majd 
mindent kezdhetünk nulláról, 
az őszre tervezett bemutató 
átcsúszik a jövő évre.

Az évad új előadása a Mandra-
góra, amit épp csak sikerült be-
mutatni. Miért választottad ezt a 
darabot?

Társulaton belüli problémák miatt 
váratlanul és hirtelen keresnem 
kellett egy rövid, kevés szereplős, 
nekünk való darabot. Megkeres-
tem a Mandragora című rene-
szánsz komédiát, hátha jó lenne. 
Csalódtam, a jó történet unalma-
san volt megírva. Mivel tudtam 
jobbat, így felszívtam magam, és 
elhatároztam, hogy megírom szó-
rakoztatóbban. Egy hetem volt rá.

Miről szól a Mandragora?

Az eredeti darab Machiavelli 
műve, aki a politika felől közele-
dett az irodalomhoz, és kedvenc 
elméletét írta meg több for-
mában, azaz: A cél szentesíti az 
eszközt! Itt is erről van szó, csak 

nem a hatalom a cél, hanem 
az imádott nő megszerzése. 
Az eszköz: a szélhámosság és a 
babona. Ezek révén, sok mókás 
jeleneten át győzedelmeskedik 
a szerelem.

Szokatlan jelenetváltások szí-
nesítik az előadást. Mi ennek a 
koncepciója?

A technikai lehetőségeink, és 
játékstílusunk olyan, hogy nyílt 
színen váltakozó, rövid jelene-
tek adják az előadás ritmusát. 
Hogy a snittek között hogyan 
oldjuk meg az időbeli és térbeli 
váltásokat, az dramaturgiai és 
rendezői kérdés. Itt olyan köz-
játékokat képzeltem el, amik in-
formációt is adnak és szórakoz-
tatóak is. A többi Pápai Ferenc 
rendező és a játszók érdeme. 
Egyenrangú lett a közjáték a 
jelenettel, mégis egészen más.

Balassagyarmaton, az orszá-
gos színjátszó fesztiválról a 
nagydíjat hozta el a csapat 
februárban A kölcsönkért gyu-
fával.
Mit gondolsz, mitől lett ekkora 
siker ez az előadás?

Egy fantasztikus regényt talál-
tam véletlenül, amihez sikerült 
felnőnöm és az értékeit át-
menteni egy egészen más mű-
fajba, a színjátékba. Éreztük az 
első olvasó próbán, hogy ez 
nem mindennapi lehetőség. 
Pápai Feri rendezőként felpör-
gette, és elérte, hogy a játék 
visszaadja egyenértékűen az 
anyag nagyszerűségét. Innen 
a kivételes siker kategóriájába 
kerültünk, ami egy életre szóló 
élmény mindnyájunknak.

Mire kötelezi az Arany Maszk 
díj a társulatvezetőt?

Semmire. Ezt egy áldott pil-
lanatnak élem meg a csapat 
életében és a magaméban is. 
Nem akarhatom megismétel-
ni, túlszárnyalni, mert hiába 
görcsölnék rá. Mindig úgy csi-
náltam darabot, hogy kihozzuk 
belőle a lehető legtöbbet. Ezu-
tán is az a cél.

Úgy volt, hogy májusban a 
közönség még egyszer meg-
nézheti az Arany Maszk díjas 
előadást.
Hogyan tovább?

Ez a nyár már halott a szá-
munkra. Túl kell élnünk sze-
mély szerint, és társulatilag is. 
Abban reménykedem, hogy 
ősz elején a Tatabányai Bá-
nyásznap rendezvénysoroza-
tában újra játszhatjuk A köl-
csönkért gyufát, majd pedig 
rendszeresen a Mandragorát. 
2021 tavaszán szeretném be-
mutatni a Bor-csinálta doktort.Az Arany Maszk díjas csapat a fesztiválzsűri két tagjával. Ősszel még lesz előadás A kölcsönkért gyufából.

(Bal szélen Regős János rendező, jobb oldalon Tóth Zsuzsanna színházpedagógus.)
-T. Zs. Gy.-

megtöltésén, az üzemelte-
tésre vonatkozó üzleti tervük 
elkészült, így szeretnének pá-
lyázni is erre a feladatra.
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FIATAL TATABÁNYAIAK ARRÓL, HOGY MIÉRT JÓ GYEREKNEK LENNI
Fagyi, kedvenc helyek, álmok és a világító torony

MACKÓLING MOST KARANTÉNBAN VAN

„Kedvenc helyem a Turul Óvoda, a lakásunk, meg apukám garázsai, ahol szoktunk dolgozni. Kedvenc helyeim 
még a Gördülő Kosár, ott csütörtökönként lehet lángost enni, és a Népház liget, ahol szeretek biciklizni, rolle-
rezni. Szeretek még apukámmal focizni a játszótéren, és legózni.” – magyarázza a 6 esztendős Farkas Bernát, 
s elmeséli, hogy Adrián és Danika a legjobb barátai az oviban. „Rendőr vagy focista szeretnék lenni, mint a 
portugál Christiano Ronaldo, a Juventusnál, Szoktam gyűjteni a fociskártyákat, de most víruskártyákat rajzol 
nekem a család, én kértem őket” – meséli és hozzáteszi, hogy a plüssök közül Mackóling a favorit, de nem 
csak őt, hanem a kápolnásnyéki nagymamáját is nagyon szereti. „Mostanában Mackóling nem jön velem, 
anyukámmal félünk, nehogy ráugorjon egy vírus. A vírus veszélyes, gyakran kell kezet mosni fertőtlenítővel!”
 – mondja a dózsakerti Berci.

A NAGYGOMBÓCOS FAGYIZÓ A KEDVENCE

„Szeretek gyereknek lenni, mert nem kell foglalkoznom a csekkekkel, meg 
ilyen felnőttes dolgokkal, helyette mehetek ki játszani, nézhetek filmeket.” – 
ezek Samu Anasztázia Regina szavai, aki 12 éves, most fejezi be az ötödik osz-
tályt a Füzes Utcai Általános Iskolában. „Jól megy a tanulás, szerintem köny-
nyű a tananyag. De hiányzik már a suli. Nagyon szeretem a tanáraimat, mert 
kedvesek, engedékenyek” – fogalmaz a varrónőnek készülő Regina. Imád 
énekelni, csak nem tud, ahogy ezt nevetve meséli. A nagylány Hatostelepen 
él szüleivel és testvéreivel. Szerinte az a legnagyobb baj a városrészben, hogy 
koszosak az utcák, és sok az elhagyott ház. Kedvenc helyei is vannak Tatabá-
nyán: „Szeretem a Gyémánt Fürdőt, a Jubileum parkot és a Május 1 parki 
játszóteret. És azt a fagyizót, ahol olyan nagy gombócot adnak!” 

LÉNÁRDÉKNÁL MINDEN NAP GYEREKNAP

„Szeretem, hogy a papa és a mama kényeztet, mert az unokájuk vagyok. Azt is szeretem, hogy 
lehet játszóterezni. Ha felnőtt lennék, már nem férnék bele a hintába. Azért is jó gyereknek len-
ni, mert így nem kell takarítanom. De azért anyának segítek mosni, be szoktam pakolni a ruhát 
a mosógépbe” – sorolja a gyermekkor előnyeit a nyolc éves Lénárd, majd rögtön folytatja is. Na-
gyon szeretek úszni vagy a Május 1. Parkban és a ligetben sétálni anyával és kacsákat etetni. Van 
egy kedvenc fagyizóm is, nem messze az otthonunktól. Nagyon finom ott az epres fagyi. Anyáék 
nagyon szeretnek, sokat vagyunk együtt. Játszunk, tanulunk, beszélgetünk, biciklizünk. Anya azt 
szokta mondani:  nálunk minden nap gyereknap."

DÓRI AZT MONDTA, NEM ÉR RÁ BESZÉLGETNI, DE AZÉRT EGYFOLYTÁBAN FECSEG

A témát már tudja, így hamar összejön az a nyilatkozat. Arra a kérdésre, hogy mit szeretsz csinálni, ha nem 
vagytok otthon, egész Tatabánya megjelenik a szemében.
„Régebben a Turul madár volt a kedvencem, de most már tudok bicózni és anyával eljárunk a Csónakázó 
tóhoz, kacsát etetünk, csak most a vírus miatt nem lehet játszóterezni. És emiatt gyereknap sem lesz. Ezért 
szomorú vagyok, mert nem tudunk hintázni, nem lesz arcfestés, nem tudunk minden jót csinálni ott, ahol 
a Kicsi Gesztenye Klub is volt.” Tehát az Agoráról van szó. Viszont gyereknek lenni Dóri szerint is jó dolog. 
„Azért jó gyereknek lenni, mert mindig új dolgok történnek velem. Nemrég új helyre költöztünk, amiért 
először szomorú voltam, mert az ablakból láttam a világító tornyot (Erőmű kéménye). De most kertben 
játszhatok, pacsálhatok, kaptam két macskát, nemsokára hozunk kutyát is és még lesz egy tesóm.”

Lányok meg a fiúk 
plakátokon

Lezárult a Lányok meg fiúk rajz-
pályázat a Vértes Agorájában. 
Márciusban, a veszélyhelyzet előtt 
hirdették meg azt a plakátpályáza-
tot, amely az idei gyermeknaphoz 
kapcsolódott. Az élet sajnos köz-
beszólt, de így is sokan elküldték 
alkotásukat. A zsűrizésen készült 
képekből válogattunk. Az eredmé-
nyeket lapzártánk után közli a Vér-
tes Agorája, így az ő weblapjukon 
olvasható. A Jó szerencsét Tatabá-
nya filmet is készített az értéke-
lésen. Itt nem csak arról volt szó, 
hogy milyen átalakítások zajlanak 
a gyermek játszóházban, hanem 

arról is, hogy milyen nyári, szabad-
téri programokkal készül a Vértes 
Agorája a nagyközönségnek. La-
punk 17. oldalán is olvashatnak 
minderről, illetve a QR kódot beol-
vasva a telefon kamerájával meg-
nézhetik az erről készült filmet is.

(A QR kód használatáról bővebb információt 
találnak a 23. oldalon.)Dóri

Lénárd

Liliána Katalin, Anasztázia Regina, Dominik, Roland

Berci és Mackóling
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Bizalom, közös munka és 
fertőtlenítő szagú izzadság

Szinte napra pontosan két 
hónap „karantén edzés” után 
újra „igazi” edzést tartott a 
napokban Szalavics Katalin. 
Felszabadító, boldog érzés volt 
edzőnek és edzettnek egya-
ránt, hogy ha kicsit máshogy 
is, mint a veszélyhelyzet előtt, 
de újra együtt lehetett, lehet 
a csapat. Úgy izgult, mintha 
nem is két hónap telt volna el, 
hanem legalább két év. Várta, 
hogy újra lássa az edzettjeit. A 
kezdés pillanata igazi libabő-
rös érzés volt. Látta az arcokon 
a megkönnyebbülést, a vissza-
térés örömét.  

Szalavics Katalin öt esztendeje 
szerelmese a hot iron súlyzós, 
csoportos edzésformának. Már-
cius közepén Vele együtt körül-
belül ötven állandó edzettjével 
ijedt meg az addig ismeretlen 
helyzettől, a bizonytalanságtól, 
a vírustól és attól, hogy be kell 
fejezni. 
  "Az elején nem tudtuk, hogy 
mi lesz, hogy mi ez, meddig fog 
tartani. Először azt gondoltam, 
hogy két – három hét és kitalál-
nak valamit és folytathatjuk az 
életünket, a sportolást, ahogy 
szoktuk. Aztán eltelt egy – két 
nap és világossá vált, hogy ez 
nem néhány hét lesz. Akkor nem 
tudtuk hogyan tovább. Millió 
kérdésre kerestem a választ. 
Amikor az első ijedtségen túl 
voltam, elkezdtem gondolkodni, 
hogy mit adhatok az edzette-
imnek és ezáltal természetesen 
magamnak is a sport által, eb-
ben a megváltozott helyzet-
ben."
A csapat az első pillanattól tar-
totta a kapcsolatot. Kata sok-
szor megkapta a kérdést: mikor 
folytathatjuk?  Az évek alatt 
felépített eredményeket senki 
nem akarta veszni hagyni.  
  "Rengeteg energiát fektettek 
bele a közös munkába azok, 
akik rendszeresen jártak hoz-
zám és jó úton haladtak azok is, 
akik nemrégiben csatlakoztak a 
csapathoz. Megtanulták a he-
lyes technikát, szerettek volna 
erősödni, izmosodni, formálód-
ni. Sok – sok ledobott kilónak, 

életmódváltásnak, átváltozás-
nak lehettem szemtanúja az 
elmúlt években. Ennek lett hir-
telen vége." 

Néhány nap alatt eljutott a csa-
pat oda, hogy megegyeztek: 
aki meg tudja oldani és kéri, 
hazaviheti az edzéshez szüksé-
ges eszközöket, aki nem, Nekik 
pedig lesz valami más megol-
dás. Így indult el nagyon hamar 
a „home fitt hot iron”. Kata 
edzéseket tartott a szobájában, 
kamera előtt. Az online edzés 
más volt, nagyon más, mint az 
igazi, de szükség volt rá, a túl-
éléshez.

  "Akinek nem volt megfelelő 
eszköze az edzéshez, Nekik kita-
láltam mást. Gyerek fellépővel, 

pléddel, fazekakkal, ásványvi-
zes palackokkal, megpakolt há-
tizsákkal is jókat tudtunk edzeni. 
Érezte mindenki, hogy ez más, de 
a lelkünknek is nagyon kellett a 
mozgás. Nekem talán azért volt 
könnyebb, mert Én tudtam, hogy 
Ők várnak Rám, őket viszont 
nem látta senki. Én elképzeltem 
a csapatomat magam előtt és 
szinte azt is láttam, hogy ki ho-
gyan csinálja a gyakorlatokat. 
Én tudtam, hogy nekem teljes 
gőzzel kell végig csinálnom min-
den videót, mert az edzettjeim 
engem másoltak. Aki otthon csi-
nálta, nekik pedig nem volt ott az 
a bizonyos ostor. A visszajelzések 
alapján az összenézések, a kont-
roll, a csapatban edzés élménye 
mindenkinek hiányzott."

A bizalom ebben a helyzetben 
az egyik legfontosabb dolog. 
A csapattagok megbíznak egy-
másban és tudják, hogy az 
edzőjük is mindent megtesz az 
egészségük megőrzése érdeké-
ben. 

  "Én azt gondolom, hogy fontos 
az edzés és fontos az, hogy te-
gyünk az egészségünkért, mert 
most csak ez az egy fegyverünk 
van. Ha ez a vírus valóban na-
gyon súlyos egészségromlást 
tud okozni, akkor itt semmi 
más lehetőségünk nincs, mint, 
hogy egészséges testtel és szer-
vezettel le tudjuk győzni, akár 
észrevétlenül, tünetek nélkül." 

FUTNI EGYSZERŰ ÉS NAGYON HASZNOS,
HA JÓL CSINÁLJUK

Nehéz hetek, hónapok vannak 
mögöttünk és talán újabb hóna-
pok várnak még ránk. A korona 
vírus nem csak az élsportra mért 
komoly hatást, hanem a „hobb-
istákra” is. Azoknak is nehéz 
volt megoldani a testmozgást, 
akiknek a mindennapi rutinjuk 
része a mozgás, az egészséges 
életmód. Sőt, a tapasztalatok azt 
mutatják, hogy nagyon sokan 
azért kezdtek el kocogni, mert 
azt még a kijárási korlátozás ide-
jén is engedték a szabályok.

Azt mondják, hogy kocogni, futni 
a legegyszerűbb, hiszen nincs esz-
közigénye és nem kell semmiféle 
tudás vagy alap hozzá. Ez nem fel-
tétlenül van így. Sőt! Darabos Ba-
lázst, korábbi válogatott gyalog-
lót, tízszeres országos bajnokot, 
egykori tatabányai atlétát kérdez-
tük arról, hogy hogyan kell jól fut-
ni úgy, hogy testnek és léleknek is 
jót tegyünk vele.
  "A futás egy természetes moz-
gásforma, amely az egyik leg-
komplexebb mozgásminta a cikli-
kus mozgások közül. A teljes test 
kap egy terhelést, ezáltal nagy az 
energiaigénye, mivel a repülőfázis 
során - amikor egyik láb sincs a ta-
lajon - elrugaszkodik az egész test 
a talajtól. Azért mondják egysze-
rűnek, mivel nincs semmire sem 
szükséged, csak egy kényelmes 
cipőre és ruházatra. Pedig a futás 
egy bonyolult és a ciklikus mozgá-
sok közül az egyik legösszetettebb 
mozgásfolyamat"
– kezdte a sok éve erőnléti edző-
ként dolgozó Balázs. Hozzátette: 
ő örülne annak, hogy azok, akik 

A minőségi idő új dimenziója

csak kibúvót kerestek a négy fal 
közül, megmaradnának a sport-
nál, a testmozgásnál, a kocogás-
nál, futásnál.   
  "A futást tartom a legjobb zsír-
égető mozgásformának, mert 
valóban a teljes testet igénybe 
veszi. Ha valaki kezdőként szeret-
ne a futással barátkozni, akkor a 
futás és a séta váltakozásával elő-
készítheti a testét. A pulzusmérő 
óra használata és a szívfrekvencia 
ellenőrzése, kordában tartása ez-
zel a módszerrel nagyon könnyen 
követhető. A fokozatosság elvét 
betartva pár héten belül hihetet-
len javulás érhető el preventív 
keretek között. Több helyen lehet 
már rekortán borításon futni, ami 
egy olyan ízületkímélő felszín, ami 
megóvja a szervezetet a későb-
bi fájdalmaktól. Nagyon sokan 
kedvelik a betonon történő városi 
futást, ahol egyszerűen kialakítha-
tóak könnyebb és nehezebb útvo-
nalak. Egyre elterjedtebb a terep-
futás, ami az egyik legnehezebb 
talaj, mivel nem egyenletes és a 
táj vonalvezetése folyamatosan 
változó, így elég nagy próbatétel 
elé állítja akár a profi futókat is." 
A sport nem csak a testre, a lélekre 
is nagyon jó hatással van. Ebben a 
megváltozott helyzetben pedig a 

lelkünk, pszichénk „karbantartá-
sára” is nagy szükség van.  
 "A futást elkezdeni nehéz csak, 
mint általában minden olyan jel-
legű mozgást, ami magasabb pul-
zusszámmal történik, mint amivel a 
hétköznapjainkat éljük. Az első pár 
hét fokozatossága után igény lesz 
a sportra, a mozgásra és ezen be-
lül a futásra azoknak, akik elkezdik, 
mivel a testmozgás közben a szer-
vezet endorfin, adrenalin, dopamin 
és szerotonin termelése megnő, így 
az idegrendszernek is szüksége lesz 
ezek pozitív visszacsatolására."
Balázs és csapata az elmúlt három 
esztendőben több ezer emberrel 
szerettette meg a futást, a sportot. 
Mondhatni természetes volt, hogy 
amikor az ő életük is megállt, ami-
kor a négy fal közé szorultak, erre is 
reagáltak.
  "2017 óta az adidas Runners Bu-
dapest közösségben tartok edzé-
seket a kollégáimmal. Az elmúlt 
három évben több ezer emberrel 
szerettettük meg a futást lépésről 
lépésre, így nekünk is irányt kellett 
mutatnunk, hogy milyen mozgás-
formákkal tarthatják magukat fit-
ten ebben a helyzetben a velünk 

sportoló emberek. A karantén 
ideje alatt szükségesnek éreztük, 
hogy online felületen alterna-
tívát nyújtsunk a közös szenve-
délyünknek. Az egész világon 
szinte elsőként reagáltunk erre 
a problémára és több ezer fős 
megtekintések mellett érzékel-
hettük, hogy van igény ebben a 
nehéz időszakban is a sportra és 
a minőségi edzésekre. A szigo-
rítások ugyan jelenleg folyama-
tosan enyhülnek, de a járvány-
helyzetnek még nincs vége, így a 
következő hetekben is valószínű-
síthetően korlátozások között él-
hetünk és sportolhatunk.
  A biztonságot és az egészséget 
szem előtt tartva továbbra is az 
egyénileg vagy családdal együtt 
történő sportolást javasolom. 
Egy hegyi túra az erdőkben, csa-
ládi kerékpározás vagy akár egy 
közös online karantén edzés is 
olyan impulzusokat adhat ne-
künk és szeretteinknek is, amik 
az együtt töltött minőségi idő-
nek egy teljesen új dimenzióját 
mutathatja meg nekünk ebben 
a megváltozott világban." 

Nagyon sokan kedvelik a betonon történő városi futást, ahol egyszerűen kialakíthatóak könnyebb és nehezebb útvonalak.

Darabos Balázs
egykori tatabányai atléta

Újra együtt edzett a csapat. A karanténban online érkeztek az instrukciók.

-KáZsé-

-Katona Zsuzsi-
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Ötven játékfilm
kerül górcső alá

Legjobb megyei fi lmek listáját készítik filmes, kulturális szakemberek

Komárom-Esztergom megyé-
ben elkészül a szakemberek ösz-
szefogásában a legjobb 12 film 
listája. Fontos törekvés, hogy 
kizárólag azok a megyében ké-
szült magyar filmek kerülnek 
számításba, amelyek hangosfil-
mként születtek meg 1945 után. 
A szakemberek 50 játékfilmből 
választhatnak 12-öt. Cserteg 
István, a megyei filmek kutató-
ja kért fel 22 filmes, kulturális 
szakembert, hogy kialakuljon a 
legjobb megyei filmek listája. 

A filmek tekintetében Komá-
rom-Esztergom megye bizonyára 
rekorder. Magyarország legki-
sebb megyéjében 1917 óta 200 
játékfilm bizonyosan készült. 12 
ország rendezői érkeztek film-
forgatás céljából a csodálatos 
helyszínekre. A megszólított 22 
szakembernek egy hónap áll ren-
delkezésére, hogy a legjobb 12 
filmre tegyen javaslatot. Tudato-
san minden generáció szakembe-
re lett megszólítva. Így sem köny-
nyű feladat a kiválasztás, hiszen a 
magyar filmtörténet kiválóságai 
készítettek filmeket a megyében 
két hosszú tengelyre felfűzve a 
településeket. Szabó István, Fej-
ér Tamás, Fábri Zoltán, Radványi 

Géza, Bán Frigyes, Keleti Márton, 
Gertler Viktor, Jancsó Miklós, Ba-
csó Péter és még sokan mások 
fedezték fel rendezői székből Ko-
márom-Esztergom megyét.
A filmcímek még beszédesebbek, 
hiszen olyan filmek kaptak itt hát-
teret, mint a Valahol Európában, 
a Körhinta, Az aranyember. A 
modernkori magyar filmek közül 

a Kincsem, a Kojot, a Viszkis, a 
Vándorszínészek, és az Üvegtig-
ris is a válaszhatók között van. 
1945 után 50 izgalmas filmet 
vetnek górcső alá a szakem-
berek. Korábban két alkalom-
mal készült el a Budapesti 12. 
mindkét listában szerepeltek a 
megyében forgatott nagy klasz-
szikusok. 

Miért érdemes a fil-
mekre visszatekinteni?

Olyan kulturális örökséget kép-
viselnek, amely méltó arra, hogy 
újra és újra magunkénak érezzük 
a rendezők alkotásait. Legendás 
színészek tűnnek fel a filmkocká-
kon. Rávilágítanak korokra, azok 
ellentmondásaira, érzeteire. 
Nem beszélve a helyszínekről, 
amelyek a mi otthonunkban, la-
kóhelyünkön születtek.

A 22 szakember javaslata alap-
ján kialakított lista júniusban 
lesz sajtó nyilvános. Remélhe-
tőleg ösztönzi a filmbarátokat 
a magyar játékfilmek szereteté-
re, a filmeseket további megyei 
helyszíneken való forgatásra. 
A legtöbb filmet Tatán és Ta-
tabányán forgatták. 50-50 film 
produkciónak adott hátteret a 
két város. Hogy miért választot-
ták ezeket? A titkokat a kedves 
olvasó is könnyen megfejtheti. 
Érdemes az interneten ráke-
resni a filmekre és mazsolázni 
belőlük kinek-kinek kedvére, 
majd összevetni a szakemberek 
listájával.

Radványi Géza: Valahol Európában 1947
Keleti Márton: Különös házasság 1951.
Fábri Zoltán: Körhinta 1955
Bán Frigyes: Szegény gazdagok 1959
Keleti Márton: Puskák és galambok 1961
Gertler Viktor: Az aranyember 1962
Jancsó Miklós: Így jöttem 1964
Szabó István: Apa 1966
Zolnay Pál: Hogy szaladnak a fák 1966
Bacsó Péter: Fejlövés 1968
Várkonyi Zoltán: Egri csillagok 1968
Fejér Tamás: Az öreg bánya titka 1973
Bán Róbert: Kísértet Lublón 1976
Bacsó Péter: Riasztólövés 1976
Markos Miklós: A dunai hajós 1977
Kovács András: Ménesgazda 1978
Rényi Tamás: K.O. 1978
Rényi Tamás: Két pisztolylövés 1979

Rózsa János: A trombitás 1979
Bódy Gábor: Nárcisz és Psyché 1980
Böszörményi Géza: Szívzűr 1981
Bacsó Péter: Tegnapelőtt 1981
Simó Sándor: Viadukt 1982
Hajdufy Miklós: A Klapka légió 1983
Lugossy László:
Szirmok, virágok, koszorúk 1984 
Mihályfi Imre: A fekete kolostor 1986
Tarr Béla: Kárhozat 1987
Gazdag Gyula:
Egyszer volt hol nem volt 1987
Garas Dezső: A legényanya 1989
Sopsits Árpád: Céllövölde 1990
Bereményi Géza: Turné 1993
Bujtor István:
Három testőr Afrikában 1996
Fehér György: Szenvedély (Passion) 1998

Buzás Mihály: A kis utazás 2000
Tarr Béla és Hranitzky Ágnes:
Werckmeister harmóniák 2000
Bereményi Géza: Hídember 2002
Káel Csaba: Bánk Bán 2002
Bollók Csaba: Miraq 2005
Pálfi György: Taxidermia 2005
Szász János: Ópium 2007
Makk Károly: Így ahogy vagytok 2010
Rudolf Péter: Üvegtigris 3. - 2010
Szabó Szonja: Turiszt 2013
Horváth Lili: A szerdai gyerek 2013
Zomborácz Virág: Utóélet 2014
Kostyál Márk: Kojot 2017
Antal Nimród: Viszkis 2017
Pacskovszky József: A tökéletes gyilkos 2017
Herendi Gábor: Kincsem 2017
Sándor Pál: Vándorszínészek 2018

A Vándorszínészek című film a készítés évében elnyerte a várnai
nemzetközi filmfesztivál fődíját, az Arany Aphroditét.

A tatai forgatás jelenetét Dallos István örökítette meg.

HÍREK, KISFILMEK, INFORMÁCIÓK
A JÓ SZERENCSÉT TATABÁNYA

YOUTUBE CSATORNÁN

Városi hírek, színes információk 
találhatók filmes, televíziós for-
mában a város youtube csatorná-
ján. A www.youtube.hu oldalon 
a keresőbe a következő szöveget 
kell beírni: Jó szerencsét Tatabá-
nya csatorna. Itt a találatok között 
megjelenik a Turul madár egy 
körben, rákattintva pedig látható-
vá válik minden, eddig feltöltött 
video. A csatorna április végén in-
dult, de néhány korábbi felvétel is 
megtalálható itt. Az alábbiakban 
ízelítő olvashatnak, láthatnak a kí-
nálatból. A hír melletti QR kódot 
a telefon kamerájával beolvasva 
máris elindul a kisfilm. Amennyi-
ben a telefon külön alkalmazást 
igényel, beszerezhető az appsto-
re (iphone) illetve a googleplay 
(android) áruházakban, díjtala-
nul. Ezzel bármilyen QR kód beol-
vasható, nem csak az újságban el-
érhető tartalmak. A jövőben több 
helyen is alkalmazza majd a város 
ezt a formát a kiegészítő informá-
ciók elérésére. Jó böngészést!

PROJEKT BEJÁRÁS A VI-OS TELEPEN
Megújulhat több önkormányzati bérlakás, és utca is a VI-os tele-
pen. Egy pályázati projektnek köszönhetően háromszáz millió Fo-
rintos beruházás keretében élhetőbbé válik a telep egy része.

VIRÁGPALÁNTÁKAT ÜLTETNEK
A LAKÓTÖMBÖK KÖZÖTT

Több képviselő is saját támogatási alapjából vásárolt virágpalán-
tákat és osztotta szét a körzet lakosságának. A cél az, hogy minél 
színesebb, virágosabb legyen a tömbök közötti zöld terület és a 
lépcsőházak előtti virágtartók. Frankné Farkas Gabriella Sárberek-
ben ma adta át az igénylőknek a palántákat. Hajdu Ferenc Újváros 
képviselője pedig egy pályázatra hívta fel a figyelmet a virágosítás 
kapcsán. A polgármester szerint helyi akciót is hirdethetne a város. HÁROM HAVI BÉRLETI 

DÍJAT ENGEDETT EL A 
VÁROS
Minden önkormányzati bérlakás 
három havi bérleti díját elengedi 
a város a járványra való tekintet-
tel. A napokban minden érintett 
kézhez kapja azt a tájékoztató le-
velet, amelyben a pontos részletek 
olvashatók. Erről számolt be a Jó 
szerencsét Tatabánya! produkció.

ÚJ FUNKCIÓKKAL BŐVÜLNEK A
PROGRAMSZERVEZÉSI LEHETŐSÉGEK BÁNHIDÁN
A rendkívüli helyzetben is folytatódik a bánhidai Puskin Művelődési 
Ház felújítása. Nyár végén egy teljesen új teret vehetnek birtokba a 
csoportok és a nagyközönség, de új funkciókkal is bővülnek a prog-
ramszervezési lehetőségek – ez derül ki a Jó szerencsét Tatabánya! 
produkció riportjából.

A POLGÁRMESTERI HIVATAL MŰKÖDÉSE
A VESZÉLYHELYZETBEN

A Polgármesteri Hivatal munkáját is át kellett szervezni a járvány 
miatt. A dolgozók kétharmada otthonról végzi a munkáját. Így az 
informatikai rendszer megerősítése, a távmunka feltételeinek 
megteremtése az első feladatok között szerepelt másfél hónappal 
ezelőtt. A tapasztalatok alapján a hivatal működésének rugalmas-
ságát tette próbára az átmeneti működési modell. A Jó szerencsét 
Tatabánya filmjében a város jegyzőjét kérdeztük.

KOMPOSZTÁLÓT TELEPÍTETTEK
A GÖRDÜLŐ PARADICSOMKERTBE
Rekreációs céllal működik az a kert, melyet a Mozgáskorlátozottak 
Megyei Egyesületének udvarán alakítottak ki. Az itt megtermelt 
gyümölcsökből, zöldségekből, fűszernövényekből egyrészt az itt 
dolgozó megváltozott munkaképességűek részesülnek, másrészt 
pedig a termelői piacon értékesítik a terményt. Most az önkor-
mányzat támogatásával komposztálót telepítettek, amely a zöld 
hulladék környezetbarát feldolgozását teszi lehetővé. A Jó szeren-
csét produkció filmjéből az is kiderül, hogy a környezeti nevelésben 
milyen szerepet játszik a kert.

ÉLELMISZERCSOMAGOK 
A RÁSZORULÓKNAK
300 élelmiszercsomagot állított 
össze és osztott ki a város és a 
családsegítő a Máltai Szeretetszol-
gálattal közösen Hatos- és Mész-
telepen a rászoruló családoknak. 
A veszélyhelyzetben az alkalmi, 
vagy egyszerűsített foglalkoztatás-
sal dolgozók számára mondtak fel 
először. A polgármesteri hivatal dol-
gozói, a családsegítő munkatársai, 
a Hátvéd Sportegyesület segített 
a csomagok összeállításában. Kö-
szönet minden közreműködőnek 
az önzetlen munkáért, a drónfelvé-
telekért a Drone Tatabányának! A 
filmet az önkormányzat Társadalmi 
Kapcsolatok Irodája készítette.

-csit-
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  2020. JÚNIUS 08. (HÉTFŐ)
Kertváros: Lapatári utca, Gerecse utca, Május 1. utca, Április utca, Al-
kotmány utca, Molnár F. utca, Blaha L. utca, Jászai M. utca, Építők útja, 
Garibaldi utca, Babits M. utca, Kiskert utca, Budai N. A. utca, Németh 
L. utca, Bakony utca, Almafa utca, Kölcsey F. utca, Kazinczy F. utca, Jó-
szerencsét utca, Barack utca, Katona J. utca, Zója utca, Déryné utca, 
Puskin utca
Síkvölgyi üdülőterületen hulladékgyűjtő pontokról

  2020. JÚNIUS 09. (KEDD)
Kertváros: Hadsereg utca, Szent Gy. utca, Óvoda köz, Diófa utca, Petőfi 
S. utca, Cseresznyefa utca, Szőlődomb utca, Szent E. utca, Akácfa utca, 
Balaton utca, Kert utca, Majakovszkij utca, Tárna utca, Szegfű utca, 
Móricz Zs. utca, Gorkij utca

  2020. JÚNIUS 10. (SZERDA)
Kertváros: Babér utca, Estike utca, Zsálya utca, Boróka utca, Levendula 
utca, Kamilla utca, Mályva utca, Galagonya utca, Verebély L. utca, Dr. 
Vitális utca

  2020. JÚNIUS 11. (CSÜTÖRTÖK)
Bánhida: Bánhidai ltp., Dózsa Gy. utca, Bajcsy-Zsilinszky utca, Madách 
I. utca, Madách-kertalja utca, Pósa L. utca, Polacsek köz, Berecska utca, 
Klapka Gy. utca, Jókai M. utca, Feszty Á. utca, Szelim utca, Völgy utca, 
Borbély utca, Moravcsik utca, Vértes utca, Sánc utca,  Dubnyik utca, 
Skrován I. utca, Szent V. utca, Új sor

  2020. JÚNIUS 12. (PÉNTEK)
Bánhida: Gellért tér, Kossuth L. utca, Árpád utca, Fürdő utca, Liliom 
utca, Fűzfa utca, Marasztok utca, Paszinka köz, Banyi J. utca, Kos-
suth-kertalja utca, Rudolf utca,  Vadrózsa utca, Kökörcsin utca, Gyön-
gyvirág utca, Síkvölgyi utca, Síkvölgyi köz, Farkastó utca, Árpád köz, 
Tulipán köz, Vitány utca, Vitány köz, Javorek P. utca, Ibolya utca, Ibolya 
köz, Fácános

2020. JÚNIUS 15. (HÉTFŐ)
Bánhida: Vágóhíd utca, Károlyi M. utca, Mészáros utca, Paradicsom 
utca, Báthori utca, Bolgárkert utca, Eszperantó utca, Hajnalka utca, 
Szemere B. utca, Dembinszky utca, Eötvös utca, Teleki L. utca
Szőlőhegy

  2020. JÚNIUS 16. (KEDD)
Alsógalla: Táncsics M. utca, Táncsics-kertalja utca, Tolnai utca, Panorá-
ma utca, Lejtő utca, Domboldal utca, Nyárfa utca, Tölgyfa utca, Gesz-
tenyefa köz, Szilfa köz, Pipacs köz, Csaba utca, Antall J. utca, Bláthy O. 
utca, Ady E. utca, Lehel utca, Lehel köz, Ganz Á. utca, Tompa M. utca, 

Mikes K. utca, Kandó K. utca, Bem utca, Temesvári utca, Mátyás király 
utca, Tátra utca, Gárdonyi G. utca, Mikszáth K. utca, Aradi utca, Arany 
J. utca, Csokonai M. utca, Vajda utca

  2020. JÚNIUS 17. (SZERDA)
Felsőgalla: Baross G. út, Zrínyi utca, Sziget köz, Baross köz, Otthon utca, 
Gábor Á. utca, Tatai út, Vörösmarty utca, Tél utca, Ősz utca, Nyár utca, 
Tavasz utca, Deák F. utca, Régi vásártér sor, Temetősor, Széchenyi I. 
utca, Szent I. út, Szabadság tér, Kolozsvári utca, Kinizsi utca, Kálvária 
utca

  2020. JÚNIUS 18. (CSÜTÖRTÖK)
Felsőgalla: Dobó K. utca, Batthyány utca, Bulcsu utca, Bercsényi utca, 
Templom utca, Szabadkai utca, Attila utca, Kőszikla utca, Szikla utca, 
Damjanich utca, Hunyadi J. utca, Lehár F. utca, Fenyő sor, Rózsadomb 
utca, Munkácsy M. utca, Sportpálya utca, Tearózsa utca, Bódishegyi 
utca

  2020. JÚNIUS 19. (PÉNTEK)
Sárberek: Sárberek ltp., Jázmin utca, Vadvirág utca, Sárberki utca

  2020. JÚNIUS 22. (HÉTFŐ)
Cseri ltp.
Gál ltp., 
Szent B. utca, Liget sor, Molnár utca, Molnár J. utca, Szabó I. utca, Rad-
nóti M. utca, Ótelep utca, Szent F. utca, Solymos M. utca, Napsugár 
utca, Paletta lkp., Bárdos lakópark, Szende L. utca, Magyari Z. utca 

  2020. JÚNIUS 23. (KEDD)
Dózsakert: Dózsakert ltp., Millennium lkp.,  Dózsakert utca, Vadász 
utca, Réti utca, Hársfa liget
Erőmű ltp.: Margaréta utca, Tavaszmező utca, Kikelet utca, Petőfalvi 
utca, Határ út, Orgona sor, Verseny utca, Erőmű tér, Környei út
Dankó P. utca, Jegenye utca, Szövetkezet utca

  2020. JÚNIUS 24. (SZERDA)
Újváros I. (régi buszvégállomástól Álmos vezér utcáig)

  2020. JÚNIUS 25. (CSÜTÖRTÖK)
Újváros II. (Álmos vezér utcától Március 15. útig)

  2020. JÚNIUS 26. (PÉNTEK)
VI. telep: Iparos utca, Hentes utca, Csarnok utca, Hegy utca, Rét utca, 
Füzes utca, Deák F. utca
Mésztelep: Gyár utca, Raktár utca, Iskola utca, Mérleg utca, Étkezde 
utca, Mész utca, Kőbányaalja utca, Barackos, Csákányospuszta

Kérjük a Tisztelt Lakosságot, hogy az elszállítandó lomot a gyűjtés napján legkésőbb reggel 6 óráig helyezzék el az ingatlanok elé oly módon, 
hogy az tehergépjárművel megközelíthető legyen. A gyűjtőjárat minden utcában csak egyszer halad el.

KARANTÉN ALATT ÁLLÓ INGATLANOKRÓL SZÁRMAZÓ LOMTALANÍTÁSI HULLADÉKOT NEM SZÁLLÍT EL A SZOLGÁLTATÓ.

Segítő közreműködésüket előre is kérjük és köszönjük!                           További információk: ugyfelszolgalat@vvhulladekkezelo.hu, 34/600-700

Az NHSZ Vértes Vidéke Hulladékgazdálkodási Nonprofit Kft. JÚNIUS 08  –  JÚNIUS 26. KÖZÖTTI IDŐSZAKBAN LOMTALANÍTÁST végez
TATABÁNYÁN az érvényes hulladékszállítási  szerződéssel rendelkező lakossági ügyfelek részére.
LOMTALANÍTÁSBA TARTOZÓ ANYAGOK: a háztartásokban képződött, de a rendszeres hulladékszállításra használatos gyűjtőedényekben el 
nem helyezhető feleslegessé vált hulladék (pl. bútor, szőnyeg). A kis darabos lomhulladékokat a szétszóródás megakadályozása érdekében kérjük 
bezsákolni. Ingatlanonként maximum 2 m3 lom helyezhető ki.
NEM TARTOZIK A LOMTALANÍTÁS ANYAGAI KÖZÉ: veszélyes hulladék (pl. akkumulátor, üveggyapot, festék, hígító), elektronikai hulladék (pl. 
TV, hűtő, mosógép), gumiabroncs, építési-bontási hulladék, zöldhulladék, kommunális hulladék, szelektív hulladék, kézi erővel nem 
rakodható túlsúlyos, túlméretes lomhulladék.




